
بازاربیرمقمسکندوبارهجانمیگیرد؟
خریدار  برخلاف ســال های گذشــته که فرا 
رسیدن پاییز شــرایط بهتری را برای سازندگان 
و خریداران مســکن ایجاد می کرد، امسال شاهد 

رکود تورمی در بازار هستیم.
نیمه دوم سال از راه رســیده و در حالی که طبق 
روال سال های گذشــته به طور معمول نرخ های 
اجاره و بــازار خرید و فروش مســکن در این ایام 
کمی رنگ آرامش و رونق به خــود می گرفت، اما 
طبق آمار های ارائه شده، بازار مسکن وارد دوران 
رکود تورمی شــده که می تواند یک زنگ خطری 

برای این بازار  باشد.
طبق اعلام مرکز آمار، در شــهریور ماه امســال 
شــاخص قیمت آپارتمان های مســکونی شهر 
تهران به عدد ۱۵۹.۷ رســیده است که نسبت به 
ماه قبــل )۱۵۴.۷( معادل ٣.٣ درصــد افزایش 
داشته است.در شــهریور ماه ۱۴۰۱ تورم ماهانه 
قیمت آپارتمان های مسکونی شــهر تهران ٣.٣ 
درصد بوده اســت. تورم ماهانه شــهریور ماه در 
مقایســه با همین اطلاع در ماه قبل )۱.٨ درصد(، 

۱.۵ واحد درصد افزایش داشته است.
همچنیــن تــورم نقطــه بــه نقطــه قیمــت 
آپارتمان های مســکونی شــهر تهران نیز به عدد 
۴۵.۷ درصد رسیده است. تورم نقطه به نقطه این 
ماه در مقایسه با ماه قبل )۴۴ درصد( معادل ۱.۷ 

واحد درصد افزایش داشته است.
از ســوی دیگر نرخ تورم ســالانه آپارتمان های 
مسکونی شهر تهران در ششمین ماه امسال نیز به 
عدد ٣۰.٣ درصد رسیده است که نسبت به همین 
اطلاع در ماه قبل )٢٨.۴ درصد( معادل ۱.۹ واحد 
درصد افزایش داشته است.براساس این گزارش 
چندی پیش هم در جدیدترین آمار های اعلامی 
بانک مرکزی آمده بود، قیمت مسکن در تهران در 
شهریور ۱۴۰۱ نسبت به ماه مشابه سال گذشته 

٣۶.٣ درصد افزایش یافته است.
میانگین قیمت مسکن شــهر تهران در شهریور 
۱۴۰۱ به ۴٣ میلیون و ٢۱۶ هــزار تومان به ازای 
هر مترمربع رسیده است که نسبت به ماه گذشته 
افزایش ۱.۱ درصدی و نســبت به ماه مشابه سال 

۱۴۰۰ افزایش ٣۶.٣ درصدی را نشان می دهد.
در شــهریور ماه ۶ هزار و ٣٣ واحد مســکونی در 
پایتخت معامله شده که نســبت به مرداد کاهش 
٢٢.۹ درصدی و نسبت به ماه مشابه سال گذشته 
کاهش ٢٢.۵ درصدی را ثبت کرده است. منطقه 

یک بــا میانگین قیمت ٨۷ میلیــون و ۱٣۰ هزار 
تومان گران تریــن  و منطقه ۱۹ با میانگین قیمت 
٢۱ میلیون و ۵۰۰ هزار تومان، ارزان ترین منطقه 
تهران به شــمار می روند.بررســی شاخص کرایه 
مسکن اجاری در شــهر تهران در شــهریور ماه 
۱۴۰۱ نیز نشان دهنده رشد حدود ۴۱ درصدی 

نسبت به ماه مشابه سال گذشته است.
بسیاری از کارشناســان و انبوه سازان مسکن هم 
در این زمینه معتقد هســتند که بازار مسکن در 
نیمه دوم امسال به ســمت افزایش قیمت و رکود 
تورمی حرکت می کند کــه همین امر خود زمینه 
ســاز نا امیدی برای خریداران مسکن و همچنین 

سازندگان مسکن شده است. 
مولایی یکی از ســازندگان مســکن به باشــگاه 
خبرنگاران جوان گفت: بازار ســاخت وساز بسیار 
کم رونق شــده اســت و ساخت مســکن دیگر 
صرفه ای برای سازندگان ندارد چرا که با افزایش 
قیمت تمام شــده ساخت ناشــی از رشد قیمت 
مصالح ســاختمانی، فولاد و ســیمان، ســاخت 
مسکن کم صرفه شده است.او گفت: بازار ساخت 
وساز کم رونق شده و دیگر کم تر سازنده ای به این 

بازار سوق پیدا می کند. 
فرشــید پور حاجت دبیــر انجمن انبوه ســازان 
مســکن در این خصوص می گوید: آنچه در بازار 
مسکن شــاهد هســتیم برخلاف صحبت های 
انجام شــده از سوی دولت است و شــرایط تولید 

مسکن در کشــور بســیار پرمخاطره، پر ریسک 
و سخت است. متاســفانه هیچ نظارت و کنترلی 
نیز از سوی دســتگاه های نظارتی انجام نمی شود 
همچنین دســتگاه های متولی نیز به مشــکلات 
دامن می زنند.دبیر کانون سراســری انبوه سازان 
کشــور با اشــاره به پیش بینی ها برای وضعیت 
بازار مســکن در ۶ ماهه دوم ســال گفت: تورم و 
افزایش قیمت در بازار مسکن برای نیمه دوم سال 
همچنان تداوم خواهد داشــت. باید پذیرفت که 
بازار مسکن بخشــی از اقتصاد است و تا زمانی که 
اقتصاد کشور در تلاطم باشد، نباید انتظار داشت 

که بازار مسکن وضعیت مناسبی داشته باشد.
مرتضوی رئیس کانون سراســری انبوه ســازان 
اعلام کرده است: رشد قیمت مسکن در نیمه دوم 
سال متناسب با رشــد نرخ تورم خواهد بود و بازار 
مسکن به سمت رکود تورمی حرکت می کند که 
همین امر خود باعث می شود که بازار دیگر رونقی 
نداشته باشد.او گفت: در صورت کاهش آثار تورم 

و تحریم ها این بازار به سمت تغییر خواهد کرد. 
براســاس این گزارش با توجه بــه اینکه برخی از 
متقاضیان به طور معمول در نیمه دوم سال در این 
بازار برای خرید مســکن اقدام می کنند بنابراین 
باید دولت با ســاخت و تحویل واحد های مسکن 
مهر و همچنین تسریع در روند واحد های نهضت 
ملی مســکن، بازار را به ســمت آرامــش و رونق 

هدایت کنند.

در شناسایی حساب های تجاری
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برای اولین بار در کشور
پرداختحقالعملجایگاههای
عرضهنفتگازپلکانیشد

رهبرمعظم انقلاب در دیدار دست اندرکاران کنگره شهدای 
ورزشکار و جمعی از مادران شهدای ورزشکار:

عدممسابقهبافرستادگانرژیم
صهیونیستی،پیروزیاست

مشاهدات نشان می دهد
بانکهابـرایوامدادنهمچنان
معدلحسابمیخواهند!

رییس سازمان هواپیمایی:

گزارشتیراندازیبههواپیما
تاییدنشدهاست

صفحه 3

صفحه 3

صفحه 2

صفحه 5

صفحه 8

مسکن

میزان تولید مســکن بخش خصوصی در شــهر 
تهران نسبت به سال گذشــته تقریبا نصف شده 
که مهم ترین عوامل آن می توانــد کاهش بازده 
ســرمایه در بخش مســکن، تــورم نهاده های 
ســاختمانی، رکود معاملات و انتظار برای دیدن 

نتایج پروژه های دولتی باشد.
 آمــار و ارقام بهار امســال از افــت ۴٨ درصدی 
ساخت و ساز در تهران نســبت به سال گذشته 
حکایت دارد. در کل کشــور نیز تولید مســکن 
حدود ۱٣ درصد در مقایســه با سال قبل کاهش 
نشــان می دهد. همزمان با نزول تولید مسکن، 

معاملات واحدهای نوســاز نیز کاهش یافته که 
عوامل مختلفی از جمله جهش قیمت مسکن و 

رکود معاملات در این مساله اثرگذار است.
اگرچه دولت عــزم خود را برای تولید ســالیانه 
یــک میلیون واحد مســکونی جزم کــرده و در 
قالب طرح نهضت ملی مســکن تــا کنون بیش 
از ۴٣۰ هزار واحــد عمدتا در حومه شــهرها به 
مرحله گودبرداری و فونداسیون رسیده، به نظر 
می رسد ساخت و ساز توسط بخش خصوصی در 

مرکز شهرها دچار رکود شده است.
طبق گزارشــی که چند روز قبل مرکز آمار اعلام 

کرد در بهــار ۱۴۰۱ برای تعــداد ۵۹۴۵ واحد 
مســکونی در شــهر تهران پروانه صادر شده که 
۴٨.۴ درصد نســبت به فصل قبل و ۴۶.۱ درصد 
نســبت به فصل مشابه ســال قبل کاهش نشان 

می دهد.
بهار امســال در کل نقاط شهری کشور نیز تعداد 
۹۰ هــزار و ٢۹۰ واحد مســکونی در پروانه های 
صادر شده برای احداث ســاختمان پیش بینی 
شــده که در مقایســه با زمســتان و بهار سال 
گذشــته به ترتیب ٢۱.٨ و ۱٢.۷ درصد کاهش 

نشان می دهد.

بازاربنّاهادرتهرانسوتوکوراست

آگهی تجدید مناقصه عمومی 

یونسغفاری-شهرداررباطکریم

شهرداری رباط کریم در نظر دارد به استناد مجوز شماره 01/332 مورخ 1401/4/5 شورای محترم اسلامی شهر اجرای پروژه ذیل 
را از طریق مناقصه عمومی به شرح و شرایط زیر به پیمانکاران فعال واجد شرایط و دارای سوابق کاری مفید در این زمینه واگذار نماید. 

مبلغ اعتبار موضوع مناقصهردیف
مصوب)ریال(

مبنای قیمت محل تامین اعتبار
پیشنهادی

مبلغ تضمین شرکت مدت اجرا
در مناقصه)ریال(

اجرای پروژه خرید و نصب تابلوهای 1
معابر و راهنمایی و رانندگی سطح شهر

ردیف 40803002 15/000/000/000
بودجه داخلی شهرداری

4750/000/000ماهبه صورت مقطوع

شرایط:
1-هزینه درج دو نوبت آگهی بر عهده برنده مناقصه می باشد. 

2-به پیشنهادات مشروط، مخدوش و فاقد سپرده لازم جهت شرکت در مناقصه ترتیب اثر داده نخواهد شد. 
3-ســپرده شرکت در مناقصه می بایســت بصورت ضمانت نامه بانکی به نفع شهرداری رباط کریم و یا واریز نقدی به شماره حساب 
 ) IR280170000000106625206008 0106625206008 نزد بانک ملی ایران شعبه مرکزی رباط کریم کد 2354 )شماره حساب شبا
تهیه و برابر دستورالعمل مندرج در کاربرگ مناقصه به همراه پیشنهاد قیمت ارائه گردد. لازم به ذکر است سپرده نفرات اول، دوم 
و ســوم مناقصه تا انعقاد پیمان نزد شهرداری نگهداری و هرگاه حاضر به عقد قرارداد نگردند سپرده آنان به ترتیب به نفع کارفرما 

ضبط خواهد شد. 
4-مهلت دریافت اسناد مناقصه از تاریخ انتشار این آگهی )از پایان وقت اداری روز سه شنبه مورخ 1401/7/19 به مدت یک هفته(

محل دریافت آن صرفا از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت WWW.SETADIRAN.IR می باشد. 
5-متقاضیــان مــی بایســت پاکــت هــای پیشــنهاد قیمــت خــود را که برابــر شــرایط منــدرج در کاربــرگ مناقصــه تنظیم 
 شــده اســت را حداکثــر تــا ســاعت 14/30 روز دوشــنبه مــورخ 1401/8/9 در ســامانه تــدارکات الکترونیکــی دولــت

 WWW.SETADIRAN.IRتسلیم نمایند.
6-متقاضیان جهت دریافت اســناد مناقصه می بایست فیش واریزی به حســاب جاری به شماره 0106624819004 نزد بانک ملی 
ایران شعبه مرکزی رباط کریم کد 2354 به مبلغ 2/000/000 ریال )غیر قابل استرداد( بابت خرید اسناد مناقصه به شهرداری رباط 

کریم تسلیم نماید. 
7-زمان بازگشایی پاکت های مناقصه در ساعت 14/30 روز سه شنبه مورخ 1401/8/10 می باشد. 

8-شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادات مختار است. 
9-سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مناقصه مندرج می باشد. 

تاریخ انتشار نوبت اول:1401/07/19   تاریخ انتشار نوبت دوم:1401/07/26 

 نوبت اول



سخنگوی دستگاه دیپلماسی در نشست خبری:

انگلیسقادربهتأمینامنیتسفارتایراننیست،اعلامکند

رهبرمعظم انقلاب در دیدار دست اندرکاران کنگره شهدای ورزشکار و جمعی از مادران شهدای ورزشکار:

عدممسابقهبافرستادگانرژیمصهیونیستی،پیروزیاست

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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لزومشوکدولتبهبورسبامشوقهایبنیادی
 وحید بلالی  طی چند ماه گذشته بازار سرمایه از کمبود پول به شدت 
رنج می برد، ارزش معاملات خرد بازار سرمایه در هفته های اخیر کمتر 
از ٣ هزار میلیارد تومــان بوده که این میزان حتی در هفته گذشــته به 
زیر ٢ هزار میلیارد تومان ســقوط کرده و در هفته جاری نیز به بالای ٢ 
هزار میلیارد تومان رســید. تا زمانی که ارزش معاملات بالاتر از ٣ هزار 
میلیارد تومان نرفته و در محدوده بالای ۷ هــزار میلیارد تومان تثبیت 
نشــده و روند رو به رشــد تا ۱۰ هزار میلیارد تومان ندارد نمی توان به 

وضعیت بازار سرمایه امیدوار بوده و بازار همچنان در جا خواهد زد.
این روزهــا تنها دولــت می تواند به بازار ســرمایه کمــک کند، طبق 
گفته های دهنوی رئیس سابق سازمان بورس ۷۴ درصد از سهام بورس 
متعلق به دولت بــوده و دولت می تواند با مشــوق های بنیادی مختلف 

بازار سرمایه را به وضعیت صعودی تغییر جهت دهد.

مشوق نرخ خوراک
اصلی ترین مشوق دولت در شــرایط فعلی پایین آوردن نرخ بهره به زیر 
٢۰ درصد است که طبق برآوردها دولت فعلًا قصد چنین کاری را ندارد 
البته دولت در شرایط فعلی بدون دســت زدن به نرخ بهره نیز می تواند 
شرایط کلی بازار ســرمایه را سامان دهد، دومین مشــوق به غیر از نرخ 
بهره مشــوق نرخ خوراک صنایع بزرگ مانند پتروشیمی و پالایشی ها 

است که می تواند باعث سودآوری بیشتر این نمادها شود.

آغاز سیاست های مالیاتی بر مسکن
یکی از بزرگترین بازارهای کشور که متأسفانه در سال های اخیر به شدت 
به بازار سرمایه ای تبدیل شده و کارکرد مصرفی خود را از دست داده بازار 
مســکن اســت، این بازار به دلیل توانایی در حبس پول های بزرگ یکی 
از بازارهایی اســت که می تواند هر بازار رقیب دیگــر را تحت تأثیر قرار 
دهد، در اقتصاد کشورهای پیشرفته هیچگاه اجازه حباب گرفتن در بازار 
مسکن را نداده و سعی بر این است که با سیاســت های مالیاتی بتوانند 

پول ها را به سمت بازارهای مولد اقتصادی به چرخش درآورند.
در ســال های اخیر مســکن به یک بازار بزرگ با حجم پول های عظیم 
تبدیل شده و حتی بخشی از پول این بازار برای بهتر شدن بازار سرمایه 
کافی اســت و می تواند پول را به چرخه حمایت از سهام بچرخاند، طبق 
بررســی های انجام شــده حجم پول در چرخش در اقتصــاد ایران در 
شرایط فعلی زیر ٣۰ درصد بوده در صورتی که این میزان در کشورهای 
توسعه یافته بالای ۷۰ درصد است، وقتی حجم پول در چرخش اقتصاد 
کاهش یابد، بازار ســرمایه با رکود ســنگین مواجه شــده و حتی توان 
تسهیلات دهی بانک ها نیز به شدت کاهش خواهد یافت. سیاست های 
مالیاتی در مســکن می تواند به آزادسازی بخشــی از پول ها و کمک به 
چرخش آزاد پول حرکت کــرده و این عمل می تواند توان تســهیلات 
دهی در بخش مســکن را نیز بیشتر کرده و مســکن را به دست مصرف 
کننده واقعی آن برساند. سومین مشوق به بورس می تواند سیاست های 

مالیاتی بر سفته بازی در بازار مسکن، خودرو، ارز و طلا باشد.

تمرکز ویژه بر کارمزد در بانکی ها
در بخش گــروه بانک دولــت قصد دارد بــا تمرکز ویژه بــر کارمزدها 
درآمدهای عملیاتی بانک ها را به ســمت بهره وری پیش ببرد، کوچک 
کردن بانک ها، کاسته شــدن شــبعات، تمرکز بر بانکداری اینترنتی، 
پرهیز از تسهیلات دستوری راه هایی اســت که می توان وضعیت گروه 

بانکی بورس را بعد از چند سال سامان بخشید.

تحریک تقاضا در بورس
امروز طبق بررسی های انجام شده ســهم ها در کف قیمتی قرار دارند، 
دولت بعد از ارائه مشــوق های بنیادی می تواند با حمایت از طریق بازار 
گردانان و تزریق پول به ســمت تقاضا کمک کرده و عرضه را نیز کاهش 
دهد تا نمادها بتوانند با وضعیت بهتری مواجه شــوند. اجرای هم زمان 
مشــوق های فوق می تواند بازار سرمایه را به ســرعت به سمت افزایش 

تقاضا سوق داده و بورس را به وضعیت متعادل بازگرداند.

در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی
آیتاللهرئیسی:رددیوندولتبهسازمان

تأمیناجتماعیسرعتمییابد
 

ســتاد هماهنگی اقتصادی دولت با بررســی موضوع رد دیون دولت به 
ســازمان تامین اجتماعی مقرر کرد در اجرای تبصــره ٢ قانون بودجه 
سال ۱۴۰۱ کل کشــور، اقدامات لازم برای پرداخت این بدهی ها انجام 

شود. 
ســتاد هماهنگی اقتصادی دولت با بررســی موضوع رد دیون دولت به 
ســازمان تامین اجتماعی مقرر کرد در اجرای تبصــره ٢ قانون بودجه 
سال ۱۴۰۱ کل کشور، اقدامات لازم برای واگذاری سریع تر این سهام و 
فروش آن به منظور تامین نقدینگی مورد نیاز سازمان تامین اجتماعی 
انجام شــود.در این جلسه که به ریاست آیت الله ســید ابراهیم رئیسی 
برگزار شد، موضوع تمدید مهلت مجوز تسهیلات ارزی صندوق توسعه 
ملی برای تکمیل راه آهن چابهار به زاهدان مطرح و مقرر شــد اقدامات 
لازم در این راســتا انجام شــود، تا این طرح مهم ملی هرچه سریع تر به 

بهره برداری برسد.
در ادامه جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت، وزارت امور اقتصادی و 
دارایی برای سرعت بخشیدن به ترخیص کالاهای اساسی از گمرکات 
کشور پیشنهادهایی مطرح کرد که مقرر شد با هماهنگی دستگاه های 

مسئول پیگیری و اجرایی شود.

از سوی معاون اول رییس جمهور صورت گرفت
ابلاغمجوزترخیصیکهزاردستگاهآمبولانس

 معاون اول رئیس جمهور مصوبه مربوط بــه ورود و ترخیص یک هزار 
دستگاه آمبولانس مورد نیاز سازمان امورژانس کشور را برای اجرا ابلاغ 

کرد.
محمد مخبر معاون اول رئیس جمهور مصوبه مربوط به ورود و ترخیص 
یک هزار دستگاه آمبولانس مورد نیاز سازمان امورژانس کشور را برای 

اجرا ابلاغ کرد.
هیات وزیران در نشست ٢۷ مهر ماه امســال و در راستای بهره مندی از 
خدمات خیرین و سایر ســازمان های بین المللی برای تأمین تجهیزات 
و توزیــع عادلانه آنهــا در مناطق کم برخوردار کشــور با اســتفاده از 
ظرفیت های قانونی و با هدف بهبود ارایه خدمات فوریت های پزشــکی 
و سلامت به شهروندان، با درخواست وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشــکی مبنی بر صدور مجوز برای ثبت ســفارش، ورود، ترخیص و 
شماره گذاری تعداد یک هزار دستگاه آمبولانس اهدایی سازمان های 

بین المللی و خیرین موافقت کرد.

یادداشت

تریبون

خریدار  سخنگوی دســتگاه دیپلماسی 
ضمن انتقــاد از تعرض دوباره به ســفارت 
ایران در انگلیس، گفت: دولت انگلیس اگر 
نمی تواند امنیت را تأمین کنــد به ما اعلام 
کند. ناصر کنعانی ســخنگوی وزارت امور 
خارجه در نشســت خبری درباره مذاکرات 
رفع تحریم ها، گفت: رویکرد ایران همچنان 
پایبنــدی بــه مســیر مذاکره بــه منظور 
دســتیابی به توافق پایدار و متضمن منافع 
اساسی جمهوری اسلامی اســت تا منافع 
ملت ایران را تأمین کند و این توافق پایدار و 

ماندگار باشد.

ایران پایبند به مسیر مذاکره است
ســخنگوی وزارت امور خارجــه افزود: در 
گفتگــوی اخیر وزیــر خارجه بــا »جوزپ 
بورل« این موضع مجدداً مــورد تأکید قرار 
گرفته که ایران همچنان پایبند به مســیر 
مذاکره اســت.وی تاکید کرد: دیدگاه هایی 
در طرف مقابل مطرح شده و برخی از صداها 
را در حوزه غرب و اروپا یا آمریکا شــنیدیم 
که روند گفتگوها را با مســائل اخیر داخلی 
در ایران ارتباط دادند و به اشاعه اخبار غلط 
و نادرســت دامن می زنند. موضوع داخلی 
ایران مربوط به دولت و ملت ایران اســت و 
اجازه نمی دهیم کشــوری در امور داخلی 

ایران دخالت کند.
کنعانی خاطرنشان کرد: موضوع مذاکرات 
چارچوب روشنی دارد و مواضع ایران بارها 
بیان شــده و آماده ایم در همان مسیر کار را 
پیش ببریم و به توافق جامعی برســیم که 

تأمین کننده منافع همه طرف ها باشد.
سخنگوی وزارت امور خارجه تاکید کرد: بر 
اســاس احترام و منافع متقابل آماده تعامل 
دوســویه با همه طرف هایی که در مســیر 
مذاکره قرار داشتند هســتیم تا مذاکره به 

نتیجه برسد.
وی گفت: در برابر هرگونــه تلاش طرف ها 
مشــخصاً طرف های غربــی و آمریکا برای 
اعمــال تحریم هــای جدید و فشــار برای 
امتیازخواهــی و باج خواهــی و در برابر هر 
اقدام محدود کننده علیه ملت و دولت ایران 
با جدیت و قاطعیت ایســتادگی می کنیم و 

به موقع پاسخ خواهیم داد.

دخالت کشورهای دیگر در امور 
داخلی ایران مردود است

کنعانی درباره موضع گیــری غیرمتعارف 
کشورهای اروپایی در خصوص اغتشاشات 
اخیر در ایران و حمله به ســفارت ایران در 
دانمارک، گفت: متأســفانه شــاهد رفتار 
دوگانــه این کشــورها در مبحــث حقوق 
بشر هســتیم. بســیار جالب است همزمان 
از مخالفت خودشــان با خشــونت صحبت 
می کنند و همزمان به دولــت ایران توصیه 
می کنند در برابر کسانی که امنیت عمومی 
را بر هم زدند خویشتنداری کرده و از دست 

زدن به اقدامات خشونت آمیز پرهیز کنند.
ســخنگوی وزارت امــور خارجه بــا بیان 
اینکه ایران بارها گفته شــنونده اعتراض و 
انتقاد اســت و به گفتگو اعتقاد دارد و حرف 

شــنودگان را خواهد شــنید، افزود: ایران 
به عنوان حافــظ امنیت شــهروندانش در 
مقابل آشوب و اغتشــاش نمی تواند دست 
بسته باشــد. اعتراض و اغتشاش دو رویکرد 

متفاوت هستند و دو نتیجه متفاوت دارند.
وی گفــت: اینکــه در کشــورهایی بــه 
گروه هایی اجازه فعالیت می دهند که سابقه 
اقدام تروریستی دارند و دست به اقدام علیه 
ســفارتخانه ها و دیپلمات های ایران بزنند. 
در عمل چیزی می بینیم و در کلام چیزی؛ 
دورویی و نفاق را کنــار بگذارند و به وظایف 
قانونی خود عمل و امنیت دیپلمات های ما 
را تأمین کنند و به مبانــی و اصولی که به ما 
توصیه می کنند در قبال شــهروندان خود 
پایبند باشــند و هم در ارتباط با شهروندان 

دیگر کشورها.
کنعانی بــا بیان اینکه در بحث آزادســازی 
اموال و پول های ایران در کره جنوبی و جای 
دیگر بدون ارتباط با هیچ موضوع دیگری بر 
ضرورت آزادسازی دارایی های ایران تأکید 
و روند مذاکرات را دنبــال می کنیم، اظهار 
داشت: پیشرفت هایی در بخش آزادسازی 
بخشــی از اموال بلوکه شــده ایران حاصل 
شده و امیدواریم شاهد آزادسازی این اموال 

باشیم.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی درباره اقدام 
برخی سفارتخانه های اروپایی مبنی بر عدم 
صدور روادید شــینگن برای اتبــاع ایرانی، 
افزود: هر اقــدام محدود کننــده ای که در 
این زمینه صورت گیرد، اگر صحت داشــته 
باشــد، اقدام قابــل قبولی نیســت و ایجاد 
محدودیت برای ســفر شــهروندان ایرانی 

مغایر آن چیزی است که اعلام می کنند.
وی اضافه کــرد: اینکــه از حقــوق مردم 
ایــران صحبــت کننــد و از ســوی دیگر 
محدودیت هایی برای سفر آنها ایجاد کنند 
رویکرد متناقضی است و امیدواریم این خبر 
درست نباشد و شهروندان ایرانی متناسب 

با نیازهای خود سفر انجام دهند.
کنعانی همچنیــن پیرامون حکم دادگاهی 
در بلژیــک مبنی بر لغــو ممنوعیت انتقال 
اسدالله اسدی به داخل کشور و استرداد وی 
به ایران، گفت: پیگیری ها از ســوی وزارت 
امور خارجه در مورد وضعیت این دیپلمات 
ایرانی ادامه دارد، همــه تلاش هایی که نیاز 
بود در حوزه حقوقی، سیاســی و کنسولی 
انجام شــود، انجام داده ایم و با جدیت این 
موضوع را پیگیری می کنیــم و امیدواریم 
شاهد آزادی وی در کوتاه ترین زمان ممکن 
باشــیم و این موضوع هرچــه زودتر محقق 

شود.

 عراق باید از تبدیل مناطق مرزی 
به تهدید برای ایران جلوگیری کند

ســخنگوی دســتگاه دیپلماســی درباره 
حمله به مقر گروهک های تروریســتی در 
شــمال عراق، افزود: اقدامی که ایران انجام 
داد براساس اقدامات رســمی و شفافی بود 
که پیش از آن صورت گرفت. همان طور که 
به صورت رســمی اعلام کردیم اقدام ایران 
در ضربــه زدن به مقرهــای گروهک های 

معاند مســلح و تجزیه طلب در خاک اقلیم 
کردســتان عراق متعاقب همــه اقدام های 
رسمی بود که ایران پیشــاپیش انجام داده 
بود.وی با اشــاره به اینکه بــا توجه به عدم 
اتخاذ اقدامات بازدارنده، ایران در این زمینه 
اقدام کرد کــه امنیت ملی خــود و امنیت 
شــهروندان و مرزها را برقرار کنــد، افزود: 
اقدام ایــران برمبنای مقــررات بین المللی 
و منشور ســازمان ملل قانونی بود و چنین 
اقدامی در عُــرف بین المللی به رســمیت 

شناخته شده است.
کنعانی با اعلام اینکه ایران به درخواســت 
دولت عراق برای گفتگو پاســخ مثبت داد و 
هفته گذشته نشستی بین مسئولان ذیربط 
در بغداد برگزار شــد، افزود: بــه رغم تاکید 
طرف ایرانی بــرای احترام بــه حاکمیت و 
تمامیت ارضی عــراق، انتظــارات ایران به 
صورت صریح و واضــح مبنی بر اینکه دولت 
عراق باید حاکمیت خود را بر تمام سرزمین 
خود اعمال و از تبدیــل بخش هایی از خاک 
این کشــور برای تعرض به مرزها و مرزبانان 
آن پیشگیری کند بیان شــد و دولت عراق 
دیدگاه ها را شنید و قول های لازم را به ایران 
داد.سخنگوی دســتگاه دیپلماسی تاکید 
کرد: ایران ضمن حفــظ آمادگی برای دفاع 
از امنیت خود و امنیت مرزها و شهروندانش 
و حفظ آمادگــی برای برخورد بــا هرگونه 
اقدام غیرقانونی در انتظــار اقدامات دولت 
عراق است که به مسئولیت های خود عمل 
و امنیت را به صورت کامــل در مرزهای دو 

کشور برقرار کند.
وی دربــاره سرنوشــت مذاکــرات رفــع 
تحریم هــا، تصریح کــرد: مذاکــرات رفع 
تحریم ها دایر است و بعد از نیویورک تبادل 
پیام ها از طریق واسطه ها ادامه یافت و مسیر 
مذاکره باز است و امکان دستیابی به توافق 
بر مبنای مذاکراتی که تا الان انجام شــد و 
متن پیشــنهادی که مذاکره کننده ارشــد 
اروپایی به طرف ها ارائه کرد، در کوتاه ترین 

زمان ممکن امکانپذیر است.
کنعانی افزود: از نظر ما امکان دســتیابی به 
توافق در کوتاه ترین زمان ممکن وجود دارد.
سخنگوی وزارت امور خارجه تصریح کرد: 
روند مذاکرات رفع تحریــم هیچ ارتباطی با 
تحولات داخلی ایران ندارد و مســیر خاص 
خود را دارد و در همان چارچوب باید پیش 
برود.وی در مــورد نقش داشــتن برخی از 
شهروندان خارجی در تحولات داخلی اخیر 
ایران، گفت: بررسی ها در حال انجام است. 
به ســفارتخانه های این افراد اطلاع رسانی 
شده است. انتظار است شهروندان خارجی 
که در حال سفر به ایران هستند به قوانین و 

مقررات پایبند باشند.
کنعانی افزود: ایران برای سفر گردشگری و 
تجاری همه شهروندان خارجی کشور امنی 
اســت و کســی در این زمینه متعرض آنها 
نخواهد شد و انتظار است مســافرانی که با 
انگیزه تجاری و گردشگری به ایران می آیند 

به قوانین و مقررات ایران پایبند باشند.
ســخنگوی دســتگاه دیپلماســی درباره 
هشــدار برخــی کشــورهای اروپایــی به 

شهروندانشان برای ترک خاک ایران و عدم 
سفر به کشورمان گفت: این موضوع داخلی 
مربوط به ایران اســت و مــا در عالی ترین 
ســطح دیدگاه خود را اعــلام کردیم. ایران 
در تعامل مســتقیم و قانونی با این موضوع 
تعامــل می کنــد.وی تصریح کــرد: اینکه 
کشــورهایی به بهانه یک رخداد در داخل 
ایــران به خودشــان حق مداخلــه در امور 
داخلی کشورمان را بدهند مردود و غیرقابل 
قبول است. در خصوص اظهاراتی که برخی 
از وزرای خارجه مطرح کردند جالب اســت 
کشــورهایی در خصوص موضــوع حقوق 
زنان و حقوق بشــر در ایــران اعلام موضع 
می کنند که نه در تاریخ دوردســت بلکه در 
تاریخ معاصرشــان و ماه ها و سال های اخیر 
صفحات مشمئز کننده ای در نوع رفتارهای 

حقوق بشری خودشان می بینیم.
کنعانی با اشاره به اینکه یکی از کشورهایی 
که الان مدعی است در بحث حقوق زنان در 
ایران، شــهروند ایرانی زن و مأمور رســمی 
آن کشــور در مقابل دیــدگان فرزندش به 
شــدیدترین شــیوه غیراخلاقــی برخورد 
می کنــد، اظهار داشــت: به خشــن ترین 
وجه با شــهروند خانم برخورد می کنند به 
گونه ای که حتی صدای برخی از نمایندگان 

پارلمان آن کشور هم درآمده است.
سخنگوی وزارت امور خارجه با بیان اینکه 
همان کشورهایی که خشونت های اخلاقی 
می کنند لازم اســت ملتزم به عدم خشونت 
باشــند، تاکید کــرد: حفاظــت از اماکن 
دیپلماتیک وظیفه قانونی اســت. مصونیت 

دیپلماتیک دیپلمات ها باید حفظ شود.
وی افــزود: این میــزان از تعــرض به یک 
نمایندگــی دیپلماتیــک در کشــوری که 
خودش را مدعی حقوق بشر می داند در کجا 
اتفاق می افتد. هم اقدام غیرقانونی می کنند 
هم تأمین امنیت نمی کنند و هم از خشونت 

طلبان حمایت می کنند.
کنعانی در بخــش دیگری از این نشســت 
خبری درباره حملات اخیر در افغانســتان، 
گفت: همچنان شــاهد رخدادهای بســیار 
تلخی در افغانستان هســتیم. همه حادثه 
بســیار تلخ اقدام تروریســتی در مؤسسه 
آموزشی در غرب کابل را در کمتر از دو هفته 
قبل شاهد بودیم و چه تعداد دختران مظلوم 
و دانش آموزان در نتیجه اقدام تروریســتی 

»پرپر« شــده و ده ها نفر شــهید و مجروح 
شدند.

سخنگوی وزارت امور خارجه اظهار داشت: 
هیئت حاکمه سرپرســتی افغانستان باید 
امنیت مردم افغانستان را تأمین کنند. ما در 
این مســیر همواره تلاش کردیم و ارتباط با 

سرپرستی موقت افغانستان ادامه دارد.

اعطای شناسنامه به فرزندانی
 که مادرانشان تابعیت ایرانی دارند

وی در خصوص اعطای شناســنامه ایرانی 
به فرزندانی که مادرانشــان تابعیت ایرانی 
دارند، گفت: تا جایی که بنــده اطلاع دارم 
این موضوع وارد روند قانونی شــده است و 
همچنین مادران ایرانی در یکسال گذشته 
موفق به دریافت شناسنامه ایرانی شده اند. 
اینکه شکایت هایی در این زمینه وجود دارد 
را رد نمی کنم.کنعانی افزود: بخش معاونت 
کنســولی وزارت خارجــه در ایــن زمینه 
جدیت لازم را دارد و این اهتمام اســت که 
قانون ایران با سرعت انجام شود. دلیل روند 
طولانی آن هم این اســت که داشتن هویت 
ایرانی ملزم به داشتن اســناد معتبر است و 

بعد این اسناد بررسی شود.

دولت انگلیس اگر نمی تواند امنیت را 
تأمین کند به ما اعلام کند

سخنگوی وزارت امور خارجه درباره حمله 
عصر دیروز به سفارت ایران در لندن، گفت: 
اقداماتی همانند آنچه در لندن اتفاق افتاد، 
اقدام بی ارزشــی اســت، اینکه تعدادی به 
یک نمایندگی دیپلماتیــک حمله کرده و 
پرچم کشور را پایین بکشــند فی نفسه بی 
ارزش اســت، اما دولت ها موظف به مقررات 
بین المللی و مشــخصاً کنوانسیون وین در 
حفاظت از امنیــت اماکن هســتند. جای 
تأسف دارد در چنین کشوری نه فقط در این 
بازه زمانی، بلکه در مقاطع طولانی سال های 
گذشته سفارت ایران بارها مورد تعرض قرار 
گرفته است.وی تصریح کرد: سفیر انگلیس 
چند بار احضار و مســئولیت دولت انگلیس 
در تأمین امنیت اماکــن دیپلماتیک مورد 
تأکید قرار گرفت؛ اگــر انگلیس نمی تواند 
امنیت را تأمین کند به ایران اعلام کند. اگر 
مقابله با خشونت یک اصل است با خشونت 

طلبان برخورد کنند.

خریدار   رهبــر انقلاب با اشــاره به نقش 
برجســته چهره هــا از جمله ورزشــکاران 
صاحب نام در تزریق معنویــت به لایه های 
گوناگــون اجتماعــی، گفتنــد: پایبندی 
ورزشــکاران و مدیران ورزشــی به مسائل 
دینی و حضور جهادی چهره ها در میادین، 

تأثیر معنوی زیادی بر افراد مستعد دارد.
 به گزارش پایگاه اطلاع رســانی دفتر مقام 
معظم رهبری، بیانات رهبر انقلاب اسلامی 
در دیدار دســت اندرکاران کنگره شهدای 
ورزشــکار و جمعــی از مادران شــهدای 
ورزشــکار که در تاریخ ٢۰ شهریور ۱۴۰۱ 
برگزار شــده بود، صبــح امــروز در محل 

برگزاری این همایش در تهران منتشر شد.
حضرت آیــت الله خامنه ای در ایــن دیدار 
با اشــاره به تصریح قــرآن به زنــده بودن 
شهیدان، گفتند: شهیدان به جامعه ایمانی 
بشارت و دلگرمی می دهند که مجاهدت در 
راه خدا با وجود دشــواری ها، عاقبت بسیار 
خوبی دارد و پایان آن نه با ترس همراه است 

نه با اندوه.
ایشــان این بشــارت امیدبخش را موجب 
حرکت و پیشرفت دانســتند و خاطرنشان 
کردند: انقلاب اسلامی موجب ایجاد جاذبه 
عمومی برای جهاد و شهادت در راه خدا شد 
و بیش از ۵ هزار شهید ورزشکار نشانه های 
ممتــازی از ایــن جاذبه فراگیــر و اثرگذار 

هستند.
رهبر انقلاب، محیط کنونی ورزش را متأثر 
از معنویت شهدای ورزشــکار دانستند و با 
برشــمردن جلوه هایی از تدینّ و پایبندی 

ورزشکاران کشورمان گفتند: حضور بانوی 
ورزشــکار بر ســکوی قهرمانی بــا حجاب 
اسلامی و دســت ندادن با مرد بیگانه، اهداء 
مدالهای قهرمانی به خانواده های شهدا، سر 
به خاک ساییدن و ذکر نام ائمه هدی پس از 
پیروزی، و عزیمت هیئت ورزشی به زیارت 
اربعین، پدیده های شــگرف و بی بدیلی در 
دنیای مادی و پر از فساد امروز است که برای 
شناخت اعماق روحی و اخلاقی ملت ایران 

باید مورد توجه قرار بگیرند.
ایشــان با اشــاره به نقش برجسته چهره ها 

از جمله ورزشــکاران صاحب نام در تزریق 
معنویت به لایه های گوناگــون اجتماعی، 
گفتند: پایبنــدی ورزشــکاران و مدیران 
ورزشی به مســائل دینی و حضور جهادی 
چهره ها در میادین، تأثیر معنوی زیادی بر 

افراد مستعد دارد.
حضرت آیت الله خامنــه ای ورزش همگانی 
را عامل سلامت جســم و نشاط روح و امری 
لازم و واجب برای همــه خواندند و افزودند: 
ورزش حرفــه ای و قهرمانــی نیــز اهمیت 
زیــادی دارد چراکــه هم موجب تشــویق 

عموم مردم به ورزش همگانی است هم مایه 
افتخار ملی اســت و پیروزی در آن موجب 
خرسندی و ســرافرازی همه ملت می شود 
و به همین علت بنده همــواره از قهرمانان 
ورزشــی تشــکر می کنم و به آنها تبریک 

می گویم.
ایشان با تأکید بر لزوم همراه کردن پیروزی 
فنّی در میدان با پیروزی ارزشــی افزودند: 
اینکه ورزشــکار ما به علت مســابقه ندادن 
با فرســتادگان رژیم صهیونیستی از مدال 
محروم می شود، در واقع یک پیروزی است 

چرا که مســابقه دادن به معنی به رسمیت 
شناختن رژیمی غاصب، جلاد و کودک کش 
و پامال کــردن پیروزی اخلاقــی به بهای 
پیروزی فنّی و ظاهری است که به هیچ وجه 

ارزش ندارد.
ایشــان تحریم های ورزشــی بعد از جنگ 
اوکرایــن را موجب رنگ باختــن ادعاهای 
مســتکبران و دنباله روهــای آنهــا درباره 
دخالت ندادن سیاســت در ورزش دانستند 
و گفتند: این قضیه نشــان داد هر جا منافع 
غربی ها اقتضــاء کند به راحتــی از خطوط 

قرمز خود عبور می کنند.
حضرت آیت الله خامنه ای ورزشکاران را به 
حفظ شــرف و آبروی خود و ملت و کشــور 
با مراقبت از رفتارشــان در میدان مســابقه 
و خارج از آن، توصیه کردنــد و افزودند: در 
گذشــته محیط ورزشی ما همیشــه به نام 
خدا و ائمه معصومیــن و جنبه های دینی و 
اخلاقی آراسته بود اما غربی ها سعی کردند 
همراه با ورزشــهای جدیــد، فرهنگ خود 
را نیز وارد کنند که بایــد ضمن فراگیری و 
پیشرفت در ورزشهای جدید، فرهنگ خود 
را غالب کنیم و نگذاریم ورزش به پلی برای 

ورود فرهنگ غربی تبدیل شود.
رهبر انقلاب، همچنیــن از تولیدکنندگان 
فیلم مســتطیل قرمز با موضوع شــهادت 
جمعــی از ورزشــکاران و تماشــاگران در 
جریان بمباران یک زمین فوتبال در استان 
ایلام در دوران دفاع مقدس، تشکر و تأکید 
کردند: بیان حقایق با آثار هنری کار لازمی 

است که باید با قوت انجام شود.
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سازمان بورس:
شایعهافزایشنرخوسقفگازصنایع

تکذیبشد
 ســازمان بورس و اوراق بهادار اعلام کرد: ســازمان برنامــه و بودجه 
شایعات مربوط به افزایش نرخ و ســقف گاز در مرحله بررسی های اولیه 

بودجه سال آینده تکذیب کرد.
به گزارش پایگاه خبری بازار ســرمایه ایران )ســنا(، دفتر امور انرژی 
سازمان برنامه و بودجه، شــایعات مربوط به افزایش نرخ و سقف گاز در 

مرحله بررسی های اولیه بودجه سال آینده را تکذیب کرد.
بر اســاس این گــزارش، در حاشــیه ی جلســه معاونــت اقتصادی 
رییس جمهور در خصوص مشکلات متانول ســازها، نماینده دفتر امور 
انرژی ســازمان برنامه و بودجه اعلام کرد که برخلاف برخی شایعات، 
در مرحله ی اولیه بررســی های بودجه ۱۴۰٢، هرگونه افزایش در نرخ 
و ســقف گاز به هیچ عنوان در دستور کار نیســت و ملاک مصوبه ستاد 

اقتصادی دولت در بهمن ۱۴۰۰ است.

مفتح خبر داد
تصویبکلیاتلایحهافزایشحقوقکارکنان

درکمیسیونبرنامهوبودجه
سخنگوی کمیســیون برنامه و بودجه مجلس از تصویب کلیات لایحه 
متناسب سازی حقوق کارکنان و بازنشســتگان کشوری و لشکری در 

کمیسیون متبوعش خبر داد.
محمدمهدی مفتح از تصویب کلیات لایحه متناســب ســازی حقوق 
کارکنان و بازنشستگان کشوری و لشــکری در جلسه امروز کمیسیون 

برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شورای اسلامی خبر داد.
گفتنی اســت روز گذشــته دو فوریت لایحه متناســب سازی حقوق 
کارکنان و بازنشستگان کشــوری و لشکری مجلس شورای اسلامی در 

صحن مجلس به تصویب رسید.

موافقتنامهاجتنابازاخذمالیاتمضاعف
بینایرانوبنگلادشامضاشد

 موافقت نامــه اجتناب از اخــذ مالیات مضاعف بیــن دولت جمهوری 
اسلامی ایران و دولت جمهوری مردمی بنگلادش به امضای رییس کل 
ســازمان امور مالیاتی ایران و رییس شــورای ملــی درآمد جمهوری 

مردمی بنگلادش رسید.

به گزارش ســازمان امور مالیاتی کشــور، داود منظــور رییس کل این 
سازمان با اشــاره به تصویب نامه بین هیات وزیران جمهوری اسلامی 
ایران مبنی بر اجــازه امضای موقت موافقتنامه بیــن دولت جمهوری 
اســلامی ایران و دولت جمهوری مردمی بنــگلادش به منظور حذف 
مالیات مضاعف در مــورد مالیات های بر درآمد و جلوگیــری از فرار و 
اجتناب مالیاتی به وزارت امور اقتصــادی و دارایی، گفت: موافقت نامه 
اجتناب از اخذ مالیات مضاعف میان دولت جمهوری اســلامی ایران و 
دولت جمهــوری مردمی بنــگلادش، باهدف افزایش هر چه بیشــتر 
مبادلات تجاری دو کشــور و ترغیــب بخش های خصوصــی ایران و 

بنگلادش نسبت به همکاری با یکدیگر، به امضا طرفین رسید.
رییس کل ســازمان امور مالیاتی کشور اظهار داشــت: باتوجه به سفر 
هیات بنگلادشی به تهران به منظور امضا نهایی اسناد موافقت نامه بین 
دولت جمهوری اســلامی ایران و دولت جمهــوری مردمی بنگلادش 
به منظور حذف مالیات مضاعف در مورد مالیات بردرآمد و جلوگیری از 
فرار و اجتناب مالیاتی، در نشست مشترک با آقای ابوهنا محمد رحمت 
المنعم دبیر ارشــد اداره منابع داخلــی و رئیس شــورای ملی درآمد 
جمهوری مردمی بنگلادش، موافقت نامه مذکور بین دو کشــور امضا 

شد.
معاون وزیر امــور اقتصادی و دارایی یادآور شــد: موافقت نامه اجتناب 
از اخذ مالیات مضاعف، به منظور توســعه بیشــتر روابط و مناســبات 
اقتصادی جمهوری اسلامی ایران با سایر کشــورها و تشویق فعالان و 
بازرگانان دو طرف به افزایش تجارت و ایجاد انگیزه برای سرمایه گذاری 
در بخش های مختلف و صدور خدمات فنی و مهندســی و مشارکت در 
پروژه های گوناگون،  بین سازمان امور مالیاتی کشور و سازمان مالیاتی 

سایر کشورها امضا می شود.
منظور ابراز امیدواری کرد که با امضای این موافقت نامه، سطح تعاملات 
بین دو کشــور و رفع موانع مالیاتی و تســهیل فعالیت های اقتصادی و 

تجاری طرفین در دولت مردمی سیزدهم ارتقا پیدا کند.

مدیرکل تجاری سازی و امور تشکل های وزارت راه و شهرسازی:
تعرفههایترانزیتیبینایرانو۶کشورآسیای

میانههمسانسازیمیشود
 مدیرکل تجاری سازی و امور تشکل های وزارت راه و شهرسازی گفت: 
با پیشرفت موضوعات ترانزیتی ایران در حوزه آسیای میانه، دستورکار 

همسان سازی تعرفه های ترانزیتی بین ایران و ۶ کشور تهیه می شود.
»امین ترفع« درباره نتایج اجلاس دو روزه ترانزیتی ایران با کشورهای 
آســیای میانه گفت: یکی از مهم ترین موضوعاتی که در روابط ایران با 
آسیای میانه وجود دارد موضوع ترانزیت است. در اجلاس شانگهای نیز 
همین موضوع  بین روســای جمهور مورد تاکید قــرار گرفت و ایران به 
سرعت تصمیم گرفت در دســتور کاری فوری با دعوت از وزرای منطقه 

درباره این مسائل تصمیم گیری شود.
به گفته ترفع، اجلاس ترانزیت ایران با کشــورهای حوزه آسیای میانه 
از نتایج اجلاس شــانگهای است. روســای جمهوری کشورها تصمیم 
گرفتند تا در این اجلاس ریز همکاری های ترانزیتی بررســی شــود و 
چارچوبی بین ایران و کشورهای آســیای میانه ایجاد شد تا بتوانیم به 

صورت چندجانبه موضوعات ترانزیتی را جلو ببریم.
 مدیرکل تجاری سازی و امور تشــکل های وزارت راه و شهرسازی بیان 
کرد: قبلا به صورت دو جانبه مباحث ترانزیتی مورد بحث و بررسی قرار 
می گرفت. اما اکنون به این ظرفیت رســیدیم تا در چارچوبی مشخص، 
چند جانبه به صورت دایمی روی مسائل ترانزیتی منطقه کار کنیم. بر 

این اساس در شش ماه آینده جلسه بعدی اجلاس برگزار خواهد شد.
وی درباره اینکه تا شــش ماه آینده چه برنامه های مشــترکی توسط 
اعضای اجلاس اجرایی می شود، گفت: تا شــش ماه آینده کارگروهی 
دایمی یک مدل مدیریــت کریدوری را نهایی می کند تــا بر پایه آن در 
اجلاس بعدی همه فرایندها،هزینه ها و ویزای رانندگان مناسب سازی 
شــود. ایران و کشورهای آســیای میانه به جمع بندی رسیدند که باید 

برای ترانزیت منطقه کار مشترکی انجام داد.

بازار

یک کارشناس بازار ســرمایه گفت: با توجه به شرایط 
فعلی بازار ســهام و گزارش های شــرکت های بورسی 
چشــم انداز مثبتی برای این بازار ســهام تا پایان سال 
جاری پیش بینی می شــود و شــاخص کل بورس در 
پایان ســال وضعیت بهتری نســبت به دوره ابتدایی 
سال خواهد داشت.»احســان طیبی ثانی« به وضعیت 
این روزهای بازار سرمایه اشــاره و اظهار کرد: ریسک 
سیستماتیک مختص امروز نیســت و همیشه در بازار 
سرمایه وجود داشته اســت و دارد؛ اما اکنون با توجه به 
شرایط اقتصاد جهانی و کامودیتی محور بودن بازار ما، 

ممکن است این ریسک مقداری بیشتر باشد.
وی به دلایل اصلی رکود معاملات بورس اشــاره کرد 
و گفت: ریســک های سیســتماتیک بازار که ناشــی 
از ابهامات در پذیــرش یا عدم پذیرش برجام اســت، 
وضعیت اقتصاد جهانی، صعودی بودن شــاخص دلار 
و نزولی بودن قیمت های جهانی از نکاتی اســت که به 
افزایش ابهام ها و رکود معاملات دامن زده است.طیبی 

ثانی ادامه داد: این در حالی است که افزایش 
ابزارهــا در بازار ســرمایه به عمــق و جذب 
سرمایه گذاران کمک می کند؛ لذا هر چقدر 
تعداد ابزارهای مالی در بازار بیشــتر شود به 
سلایق مختلف ســرمایه گذاران پاسخ داده 

می شود.
بــه گفته ایــن کارشــناس بازار ســرمایه، 

افزایش ابزارهای معاملاتــی می تواند به افزایش حجم 
معاملات و افزایش عمق بازار کمک کنــد، زیرا وقتی 
ابزارهــای معاملاتی متفاوتی ماننــد صندوق اهرمی، 
اختیار معامله، اوراق آتی شــاخص، اوراق آتی سهام و 
امکان فروش اســتقراضی در بازار وجود داشته باشد، 
ســرمایه گذاران می توانند با توجه به درجه ریســک 
پذیری، اســتراتژی های متفاوتی اتخاذ کنند و این امر 

افراد بیشتری به سمت بازار جذب می کند.
وی اضافه کرد: از سوی دیگر افزایش دامنه نوسان بازار 
سهام نیز می تواند به نقدشــوندگی بازار و جذب هرچه 

بیشــتر ســرمایه کمک کند؛ زیرا با افزایش 
دامنه نوســان ریســک عدم نقدشوندگی 
تقریباً از بین مــی رود و پدیده ای به نام صف 
نشینی وجود نخواهد داشــت؛ ولی با وجود 
دامنه نوســان محدود، پدیده صف نشینی 
ایجاد می شــود و این برای ســرمایه گذاران 

محدودیت ایجاد می کند.

چشم انداز مثبت برای بازار سهام تا پایان سال
طیبی ثانی خاطرنشان کرد: مورد دیگری که می تواند 
به افزایش حجــم معاملات بازار کمک کنــد، نرخ ارز 
در ســامانه نیمایی اســت، به طوری که هر چقدر دلار 
نیمایی به دلار آزاد نزدیک تر شــود )بــا توجه به اینکه 
روی ســودآوری اکثر شــرکت ها تاثیر مستقیم دارد( 
می تواند باعث افزایش ســودآوری شــرکت ها، بهبود 

وضعیت آنها و افزایش تقاضا شود.
این کارشــناس بازار ســرمایه در پایان به چشم انداز 

چند ماه آینده بازار اشــاره کرد و توضیح داد: با توجه به 
شرایط موجود و گزارش های شرکت ها به نظر می رسد 
که شاخص بورس  تا پایان سال وضعیت بهتری نسبت 
به دوره ابتدایی سال داشته باشد.وی در ادامه به جلسه 
روز شــنبه هفته جاری وزیر اقتصادی با حقوقی های 
بازار ســرمایه و نیز موارد مطرح شده در خصوص اوراق 
تبعی، گفت: اوراق تبعی که به منظور حمایت از ســهم 
از سوی ناشران منتشر می شود، می تواند تا به افزایش 
اعتماد به سرمایه گذاری در بازار سرمایه کمک کرده و 

اطمینان سرمایه گذاران را از آینده بازار بیشتر کند.
طیبــی ثانی افــزود: با ایــن روش، حداقــل بازدهی 
سرمایه گذار پوشش داده می شــود و سرمایه گذار این 
فرصت را دارد که تا قبل از سررســید نسبت به فروش 
ســهام، بالاتر از قیمت اعمالی کــه در اختیار فروش 
برایش در نظر گرفته شــده، اقدام کند و سقف بازدهی 
برای سرمایه گذار باز اســت؛ به این ترتیب یک انگیزه و 

اطمینان در میان سهامداران ایجاد می شود.

بورس

خریدار  درحالی که پرونده شناســایی 
حســاب های تجاری با واریــز ٣۵ میلیون 
تومان طی ۱۰۰ مرتبه بســته شــده بود، 
اخیرا اعلام شد که امسال مبنای تشخیص 
حســاب های تجاری و غیر تجــاری، خود 

اظهاری افراد است.
در راســتای اجــرای قانــون پایانه هــای 
فروشــگاهی و ســامانه مؤدیان که در سال 
۱٣۹٨ تصویب شد، تاکنون چند اقدام انجام 
شده است که اجرای ماده )۱۱( این قانون از 
جمله آن است. طبق ماده ۱۱ قانون مذکور، 
بانــک مرکزی جمهــوری اســلامی ایران 
موظف بود با همکاری سازمان امور مالیاتی 
نسبت به ساماندهی دستگاه های کارتخوان 
بانکی یا درگاه های پرداخــت الکترونیکی 
اقدام کــرده و با ایجــاد تناظر بیــن آنها با 
مجوز فعالیت و شماره اقتصادی بنگاه های 
اقتصادی به هر یک از پایانــه های فروش، 

شناسه یکتا اختصاص دهد.

اجرای ماده 11 به کجا رسید؟
پــس از تخصیص شناســه مذکــور، کلیه 
تراکنش های  هــای انجام شــده از طریق 
حســاب های بانکی متصل به دستگاه های 
کارتخوان بانکی و نیــز درگاه های پرداخت 
الکترونیکــی به عنــوان تراکنش های های 
بانکــی مرتبط بــا فعالیت شــغلی صاحب 
حساب بانکی محسوب شده و بانک مرکزی 
جمهوری اســلامی ایران موظف اســت در 
چارچوب قانون و مقررات مربوطه، اطلاعات 
این تراکنش های  های بانکی شــامل مانده 
اول دوره، وجــوه واریزی، وجوه برداشــت 
شــده و مانده آخر دوره هر حساب بانکی را 
به منظور تکمیل پایــگاه اطلاعات هویتی، 

عملکردی و دارایی مؤدیــان موضوع ماده 
)۱۶۹ مکرر( قانون مالیات های مســتقیم 
مصوب سوم اسفند سال ۱٣۶۶ با اصلاحات 
و الحاقات بعدی به صورت برخط در اختیار 

سازمان امور مالیاتی قرار دهد.
در راســتای اجرای این مــاده، حدود ۱٨ 
میلیــون و ٨۰۰ هزار دســتگاه کارتخوان 
ســاماندهی شــد که از این تعداد، حدود ۹ 
میلیون و ۴۰۰ هزار دســتگاه به علت عدم 
اتصال بــه پرونده های مالیاتــی غیرفعال و 
مابقی نیز به پرونده هــای مالیاتی مربوطه 

متصل شد.
در واقــع حســاب های متصــل بــه این 
دســتگاه های کارتخوان، به عنوان حساب 

تجاری محسوب شده و وجوه واریزی به این 
حســاب ها به عنوان وجوه درآمدی کسب و 

کار مؤدی در نظر گرفته شد.

لزوم اجرای ماده 10 چیست؟
اجــرای این قانون باعث شــد بســیاری از 
مؤدیانی که به صورت مســتقیم با مشتری 
سر و کار دارند، واریز نقدی یا کارت به کارت 
را به جای اســتفاده از کارتخوان پیشنهاد 
کننــد. فرایندی که برخــی آن را ناعدالتی 
مالیاتی می دانند، زیــرا درحالی که مالیات 
برخی اقشــار از جمله کارمنــدان ماهانه از 
حقوق آن ها کســر می شود، اصناف دیگری 
که از درآمد بالایی هم برخوردار هستند، از 

این طریق از پرداخت مالیات سرباز می زنند.
بنابرایــن، تفکیــک حســاب های تجاری 
و شــخصی که ماده ۱۰ قانــون پایانه های 
فروشگاهی اســت، کار برخی از مشاغل که 
می خواهند مالیات کارتخوان را با کارت به 
کارت کردن، دور بزنند، سخت می کند، زیرا 
با این تفکیک اگر فــردی بخواهد از طریق 
کارت یا حســاب بانکی خــود از کارتخوان 
استفاده نکند، نظارت بانکی بر آن حساب ها 

بیشتر می شود.

بالاخره نحوه شناسایی حساب های 
تجاری چگونه است؟

در این راستا، چندی پیش شــورای پول و 

اعتبار اعلام کرد که اگر حسابی بیش از ۱۰۰ 
تراکنش در ماه داشته باشــد و ٣۵ میلیون 
تومان در تراکنش ها جابجا شــود، تراکنش 
تجاری تلقی می شــود. البته بانک مرکزی 
توضیح داد که داشتن ۱۰۰ تراکنش واریزی 
در ماه فقط ملاک تجاری تلقی شــدن یک 
حساب نیست، بلکه باید به طور همزمان در 
یک ماه بیش از ۱۰۰ تراکنش و ٣۵ میلیون 
تومان جابجا شود که صرفا تعداد واریزی به 

حساب ملاک است، نه هر تراکنش.
با این حال به نظر می رســد عمــر تصمیم 
مذکور به امسال نرســد، چراکه علی صالح 
آبــادی -  رئیس کل بانک مرکــزی - اخیرا 
اعلام کرده که با توافق در جلســه شــورای 
پول و اعتبار قرار براین شد که امسال مبنای 
تشخیص حساب های تجاری و غیر تجاری 

خود اظهاری افراد باشد. 
هر فردی کــه متقاضی اســتفاده از مزایای 
حساب های تجاری اســت می تواند تجاری 
بودن حساب خود را اعلام کنند. به هر حال 
امســال تعداد تراکنش و مبلــغ ورودی به 
حساب مبنای تجاری بودن حساب نخواهد 

بود.
صحبت های صالح آبادی از عدم اجرای ٣۵ 
میلیون تومان طی ۱۰۰ واریز حکایت دارد 
و به نظر می رســد مبنا همان خوداظهاری 
است. ســازمان امور مالیاتی نیز تابع بانک 
مرکزی اســت، چراکه تفکیک حساب های 
تجاری و غیرتجاری وظیفــه اجرایی بانک 
مرکزی است و معیار حساب های تجاری هم 
باید از سوی شــورای پول و اعتبار و هیئت 
عامل بانک مرکزی تعیین شــود و سازمان 
امور مالیاتــی تعیین کننــده این موضوع 

نیست.

پیشبینیبهبودوضعیتشاخصبورستاپایانسال۱۴۰۱

رییس سازمان هواپیمایی:

گزارشتیراندازیبههواپیماتاییدنشدهاست
خریــدار  رییــس ســازمان هواپیمایی 
کشــوری با اعلام اینکه از آیین نامه جدید 
حقوق مســافر تا چند روز آینده رونمایی و 
ابلاغ خواهد شد، گفت: درباره تیراندازی به 
هواپیما، گزارش تایید شــده وجود ندارد و 
به عنوان رییس کمیته امنیت هوایی کشور 
اعلام می کنم اگر ادعایی وجود دارد، اعلام 

شود تا بررسی می کنیم.
»محمد محمدی بخش« در نشست خبری 
در محــل ســازمان هواپیمایی در پاســخ 
به پرســش ایرنا درباره سرنوشــت تدوین 
آیین نامــه جدید حقوق مســافر کــه قرار 
بود دو ماه پیش تدوین و ابلاغ شــود، اظهار 
کرد: آیین نامه حقوق مســافر مصوب شد و 
دیدگاه های مختلف اخذ و به دســتگاه های 
زیرمجموعه ابلاغ شده است تا موارد حقوقی 

و فنی آن مورد بررسی قرار گیرد.
وی افــزود: در هفته جاری قرار اســت نظر 
نهایی بعد از اجماع اعلام شــود و آیین نامه 
جدید حقــوق مســافر تا چنــد روز آینده 
رونمایی می شــود که حقوق عامه در آن به 

جد دیده شده است.
محمدی بخش در پاســخ به ســوال دیگر 
خبرنگار ایرنا در باره طرح موضوع تیراندازی 
بــه هواپیما نیز گفــت: تایید و یــا تکذیب 
موضوعات در صنعت هوایــی را از مراجع و 
مبادی رسمی سوال کنید، نمی دانیم با چه 
مبنایی اظهارنظر می کنند؛ اما نباید محلی 

از اعراب داشته باشد.
رییــس ســازمان هواپیمایی بیــان کرد: 
دستگاه اصلی درباره پاسخگویی به حوادث 
صنعت هوایی، رییس ســازمان هواپیمایی 
اســت و با توجــه بــه اختیــارات در تمام 

بخش های هوایی اظهارنظر می کند.
وی خاطرنشــان کرد: برای مثــال در پرواز 
تهران - چیــن هواپیمایی ماهان مداخلات 

غیرقانونی شناسایی شد، موضوع بلافاصله 
بررســی و به موقع اعلام شــد که موضوعی 

نیست و خلبان به مسیر خود ادامه داد.
رییس سازمان هواپیمایی ادامه داد: درباره 
موضوع »تیراندازی بــه هواپیما« گزارش 
تایید شــده نداریم و این را به عنوان رییس 
کمیته امنیت هوایی کشــور اعلام می کنم، 
اگر ادعایی اســت، اعلام شــود تا بررســی 
می کنیم.محمدی بخــش اظهار داشــت: 
خبرهای غیر تایید شــده می آید، اما مرجع 
تایید و نظارت بر ایمنی سازمان هواپیمایی 
کشــور اســت که بر اســاس انکسِ ۱۷ که 
چهارچوب حقوق امنیت هوانوردی اســت، 

عالی ترین مقام پاسخگو است.

1۷۵ هواپیمای فعال در کشور داریم
وی همچنین گفت: اکنون ۱۷۵ هواپیمای 
فعال در صنعــت هوایی وجــود دارد که با 
تکیه بر توان مهندســی سرخط هستند. به 
ســطحی از تخصص تعمیرات رسیدیم که 
اکنون هواپیماهایی از کشــورهای منطقه 

نیز در ایران هم تعمیر می شود.
رییس ســازمان هواپیمایی کشوری اضافه 
کرد: اینکه در تعمیرات  توانمند هستیم به 
معنای تامین همه نیازهــا در حوزه تعمیر و 
نگهداری نیست.محمدی بخش در واکنش 
به ادعای عدم امنیت آســمان ایران گفت: 
اکنــون روزانه هزار پرواز عبــوری از فضای 
ایران انجام می شــود و اتحادیه اروپا فضای 
ایران را برای عبور پروازهای بین المللی امَن 

اعلام کرده است.

تشدید تحریم صنعت هوایی توسط 
ایالات متحده آمریکا

وی بیان کرد: در حــوزه رفع تحریم، آمریکا 
نه تنها اقــدام مثبتی برای رفــع تحریم ها 

انجام نــداد، بلکــه اخیراً تحریــم جدید و 
محدودیت در سوخت رسانی را در ماه های 
اخیر اضافه کرده اســت. در حوزه آموزشی 
و ارســال قطعات نیز هنوز با تحریم صنعت 
هوایی دســت به گریبانیم که شکایت آن را 

به ایکائو داشتیم.
رییس ســازمان هواپیمایی کشوری گفت: 
در این شــرایط بعــد از ۱۰ ســال تیم فوق 
حرفه ای از ایکائو با اشــراف اطلاعاتی کامل 
برای برنامه برنامه ممیزی نظارت بر ایمنی 

صنعت هوانوردی ایران وارد کشور شدند.
محمدی بخــش افــزود: نمراتی کــه بعد 
بررســی ها در ایمنی صنعت هوایی گرفتیم 
در ســطح ســازمان جهانی ایکائو مطرح و 
بسیار مورد توجه این ســازمان جهانی قرار 

گرفت.

رضایت تیم ایکائو از حوزه
 هوانوردی ایران

معاون وزیر راه و شهرسازی به ارایه گزارش 
ایکائــو  از برنامــه ممیزی این تیــم درباره 
وضعیت رعایت ایمنــی در پروازهای ایران 
اشــاره کرد و گفت: با اخذ نمرات قابل قبول 
که نمودار آن در ایکائو منتشــر می شود که 
در خاورمیانه نمره بســیار خوبــی را حوزه 

هوانوردی دریافت کردیم.
وی بیــان کــرد: مطالبه جدی ســازمان 
هواپیمایی ایران از ایکائو این است که نباید 
سیاســی رفتار کند و بــرای ورود قطعات و 
نوسازی به ایران نباید رفتار سیاسی داشته 
باشد و مســتقل از تحریم آمریکا برای ورود 

قطعات، ایران را حمایت کنند.

دستاوردهای هوایی ایران از اجلاس 
ترانزیتی با آسیای میانه

رییــس ســازمان هواپیمایی با اشــاره به 

برگزاری اجــلاس ترانزیتی بیــن ایران و 
آســیای میانه گفت: دو هفته بعد از اجلاس 
سران در شانگهای، این اجلاس را در تهران، 

طی دو روز گذشته برگزار شد.
محمدی بخش دربــاره دســتاورد هوایی 
ایران از اجــلاس ترانزیتی آســیای میانه 
اظهار داشــت: ظرفیت بار و مســافر ایران 
در این اجلاس اعلام شــد و تــا ۴ ماه آینده 
در روابط با این کشــورها مسیرهای جدید 

هوایی تاسیس خواهد شد.
وی ادامــه داد: پروازها به باکو، عشــق آباد، 
سمرقند، مســکو و شــهرهای مختلف آن 
مورد گفت وگو قرار گرفت که هم راه اندازی 
مجدد و هــم افزایش ظرفیــت پروازها در 
دستور کار قرار می گیرد و ذیل این اجلاس 
توســعه هوانوردی ایــران افزایش خواهد 

یافت.
به گفته معاون وزیر راه و شهرســازی حوزه 
هوایی پیشگام اســت و می تواند در افزایش 
ترانزیتی در سایر شــقوق تاثیرگذار باشد، 
بســتر برای افزایش ترانزیت فراهم است و 

فقط بخش صدور ویزا باید تسهیل شود.

پروازهای اربعین با جابه جایی ۲۵۷ 
هزار مسافر پایان یافت

محمدی بخــش گفــت: از ابتــدا بــرای 
مراســم اربعیــن پیش بینی داشــتیم که 
ســال خاصی خواهیم داشــت، بنابراین 
ظرفیــت فرودگاه های خدمات رســان را 
به ٢۱ فرودگاه افزایش دادیــم و ترمینال 
ســلام فرودگاه امــام خمینــی)ره( را بخ 
صورت اختصاصی برای انتقال زوار در نظر 

گرفتیم.
به گفتــه وی، ٢۵۷ هزار و ٨۷ مســافر طی 
این دو هفته با بیش از ٢ هــزار پرواز از مبدأ 
ایران به عراق جابه جا شــدند که رقم بسیار 

چشمگیری است.
رییس ســازمان هواپیمایی کشوری افزود: 
رعایت ایمنــی با وجــود تکثــر پروازها و 
محدودیت هــای فرودگاه نجف، به شــکل 
مناسبی انجام شــد. پرواز بالگردهای ایران 
در آســمان عراق را نیز از حــوزه اورژانس 
نیروهــای مســلح و هــلال احمــر طی 
هماهنگی با ســازمان هواپیمایــی عراق، 

هماهنگ کردیم.
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وزیر صمت:
ورامیتواناز۵۰میلیوندلار صادراتدار

به۲میلیارددلاررساند
وزیر صمت گفت: صادرات ســالیانه دارو حدود ۵۰ میلیون دلار است 
که طبق برآوردهای انجام شده دســتیابی به صادرات یک تا ٢ میلیارد 

دلاری در این صنعت قابل تحقق است.
سید رضا فاطمی امین در جریان افتتاح هفتمین نمایشگاه ایران فارما 
در محل مصلای امام خمینی تهران با بیان اینکه ایران از نظر سلامت در 
جنبه های مختلف از جمله تجهیزات پزشکی، خدمات سلامت، درمان 
و دارو دارای اعتبار بین المللی اســت، اظهار کرد: همزمان با توســعه 
صنعت دارو و سلامت باید در حوزه تجارت خارجی نیز ورود کنیم یرا از 

این طریق تراز ارزی نیز ارتقا می یابد.
وزیر صمت تصریح کرد: صادرات ســالیانه دارو حدود ۵۰ میلیون دلار 
اســت که طبق برآوردهای انجام شده دســتیابی به صادرات یک تا ٢ 

میلیارد دلاری در این صنعت قابل تحقق است.
فاطمی امین با اشــاره به کاهش شــکاف تجارت کشــور، افزود: سال 
گذشته ۵٢ میلیارد دلار واردات انجام شد و در مقابل صادرات غیرنفتی 
۴٨.۵ میلیارد دلار بود که نشان می داد شکاف بین صادرات غیرنفتی و 

واردات در حال کاهش است.
وی گفت: صادرات محصولات خام و نیمه خام گرچه ارزآوری به دنبال 
دارد، اما برای کشور قدرت آفرین نیســت در حالی که حوزه تجهیزات 

پزشکی و دارو می تواند برای کشور قدرت آفرین باشد.
فاطمی امین تاکید کرد: صادرات در بخش ســلامت بــه ویژه در حوزه 
داروهای زیست فناوری و تجهیزات پزشکی قابل دستیابی است و ما به 

دنبال توسعه این بخش هستیم.

تهیهبستهایبرایارتقایسطحمعیشت
مرزنشینانبهمنظورکاهشمعضلقاچاق

 وزیر صنعــت، معدن و تجارت از تهیه و تدوین بســته ای در راســتای 
ارتقای سطح معیشــت و درآمد مرزنشــینان به منظور کاهش معضل 

قاچاق در این مناطق خبر داد.
ســید رضا فاطمی امین در جلسه ســتاد مبارزه با قاچاق و ارز در محل 
وزارت صمت، اظهار کرد: به صفر رساندن موضوع قاچاق نیازمند اقدام 

مشترک و هم زمان دستگاه های مرتبط است.
وی با تاکید بر اینکه باید ســطح معیشت و درآمد افراد در مناطق مرزی 
که عمده کالای قاچاق از آنجا وارد کشــور می شود در نظر گرفته شود، 
از تهیه و تدوین بسته ای از ســوی معاونت صنایع عمومی وزارت صمت 
برای اعتلای سطح معیشت افراد در مناطق مرزی به ویژه برای ملوانان، 

لنج داران، مغازه داران بنادر و غیره خبر داد.
وزیر صنعــت، معدن و تجارت خاطرنشــان کرد: تمرکز این بســته بر 

موضوع اشتغال و توانمندسازی افراد است.

فاطمی امین با اشاره به موثر بودن جلسات ســتاد مبارزه با قاچاق کالا 
و ارز در کاهش معضل قاچاق، بیان داشــت: اکنــون همدلی لازم بین 
دســتگاه ها ایجاد شــده و ارتباطات کاری به خوبی شکل گرفته است، 
اما در عین حــال باید نقطه پایانی بر این جلســات تعریــف کرد؛ زیرا 

زیرساخت های لازم به اندازه کافی شکل گرفته است.
وی با اشــاره به آغاز اجرایی شدن پروژه شــفافیت فروشگاه ها از دو ماه 
قبل در وزارت صمت، تصریح کرد: تاکنون بیش از پنج هزار فروشــگاه 
زنجیره ای به این پروژه پیوسته اند و هر روز کالاهای فروش رفته در آنها 

با قیمت های مربوطه قابل رصد است.
وزیر صمت تاکید کرد: این وزارتخانه برنامه ریزی کرده که تا پایان سال 
همه فروشگاه های زنجیره ای، فروشــگاه های اینترنتی و بیش از ٢۰۰ 
هزار فروشگاه در سطح کشــور به این سامانه متصل شوند که حدود ۶۰ 

درصد کل نظام توزیع را شامل می شود.
در این جلســه ارزش کالاهای مکشــوفه قاچاق در ســطح عرضه در 
نیمه نخست امســال حدود ۶ هزار میلیارد ریال عنوان شد؛ همچنین 
عنوان شد: در نیمه نخســت امســال ۷۰ فقره پرونده تخلف در حوزه 
لوازم یدکی خودرو هر یک به ارزش بیش از میلیارد تومان در ســازمان 
تعزیرات حکومتی تشکیل شده که برای بیش از ۵۰۰ میلیارد تومان آن 

محکومیت برای افراد صادر شده است.

وزیر جهادکشاورزی درخواست کرد
اختصاصردیفبودجهبرایاجرایالگویکشت

وزیر جهاد کشــاورزی اظهار کرد: درخواســت داریم در قانون بودجه 
ســال ۱۴۰٢ ردیف بودجه اختصاصی برای اجرای الگوی کشت داشته 
باشیم.سید جواد ساداتی نژاد در اولین اجلاس سراسری الگوی کشت 
محصولات کشاورزی و رونمایی و ابلاغ سند کشت محصولات استان ها 
در سال زراعی ۱۴۰۱ - ۱۴۰٢ با بیان این که هدف ما در دولت سیزدهم 
دستیابی به اقتدار غذایی است، گفت: اگر به اقتدار غذایی برسیم امنیت 
غذایی هم محقق خواهد شد همانطور که دنیا امروز از امنیت غذایی به 

قدرت غذایی رسیده است.
وی ادامه داد: از ســال ۱٣۵۰ بحــث مربوط به الگوی کشــت در ایران 
مطرح بود نیم قرن اســت که الگوی کشــت جــزو چالش های بخش 
کشاورزی است. به دلایل مختلف در این ۵۰ سال الگوی کشت اجرایی 
نشــده اســت برخی معتقدند که دانش اجــرای آن را نداریم و برخی 
می گویند کشــاورزان آمادگی ندارند ولی معتقدم نه تنها هیچ مشکلی 
در دانش الگوی کشــت نداریم، بلکه کشــاورزان ما هم آمادگی اجرای 

الگوی کشت را دارند.
وزیر جهاد کشــاورزی با بیان این که مشــکل ما الزامات الگوی کشت 
اســت، اضافه کرد: کشــاورزی خصوصی تریــن و مردمی ترین بخش 
اقتصادی اســت. دولت باید جذابیت و مطلوبیــت اقتصادی ایجاد کند 
که کشاورز به سمت اجرای الگوی کشت برود.وی تصریح کرد: در قانون 
گفته شده که اول مهرماه دولت باید الگوی کشــت را ابلاغ کند الگوی 
کشت یک کار فراقوه ای اســت و فقط مرتبط به وزارت جهاد کشاورزی 

نیست. این کار دولت بوده و حاکمیت باید پای اجرای کار بیاید.
ســاداتی نژاد همچنین در بخش دیگری از صحبت هایش به کشاورزی 
قراردادی اشاره کرد و گفت: کشــاورزی قراردادی در کشور ما تنها یک 
درصد از محصولات را تحت پوشش قرار داده است در حالی که این عدد 

در دنیا به ۴۰ درصد می رسد.
وزیر جهاد کشاورزی اضافه کرد: اگر مشکل آب در کشور داریم یا دچار 
کمبود و بیش بود محصولات کشــاورزی می شــویم، راهی جز اجرای 
الگوی کشــت نداریم و باید با جدیت آن را دنبال کنیم. برای اجرا شدن 

نیاز داریم حداقل در سال های اول یارانه کشت دهیم .
وی ادامه داد: درخواســت داریم در قانون بودجه ســال ۱۴۰٢ ردیف 

بودجه اختصاصی برای اجرای الگوی کشت داشته باشیم.

تولید

وزیر ارتباطــات و فناوری گفت: بــا برنامه ریزی های 
صــورت گرفتــه و تــلاش متخصصان امــر، گمرک 
جمهوری اســلامی ایران به پنجره ملی خدمات دولت 

هوشمند متصل شد.
 عیســی زارع پور وزیــر ارتباطات و فنــاوری در یکی 
از پیام رســان های بومی اعلام کــرد: گمرک در میان 
دســتگاه های اجرایی به عنوان یکی از ســازمان های 
مهمی اســت که دقت و ســرعت در ارائه خدمات آن 
بســیار حائز اهمیت اســت و هرگونه وقفه و اختلال 
در ارائه خدمات آن مشــکلات جــدی را برای اقتصاد 

کشــور ایجاد خواهد کرد. از طرفی همزمان 
با افزایش تصاعدی حجم متقاضیان خدمات 
گمرکی که بــه دلایل مختلــف چون رونق 
بازار و رشــد اقتصادی رخ می دهــد، ادامه 
ارائه خدمات به روش های ســنتی را تقریباً 
ناممکن می ســازد و مانع بزرگــی در ایجاد 
رضایتمندی مــردم به صورت مســتقیم و 

غیرمستقیم خواهد بود.
وی ادامه داد: از همین رو بــا برنامه ریزی های صورت 
گرفتــه و تلاش متخصصــان امر، گمــرک جمهوری 

اســلامی ایران به پنجره ملی خدمات دولت 
هوشــمند متصل شــد تا خدمات گمرکی 
به صورت یکپارچه، ســریع و آسان و برخط 
در دســترس عموم مردم، تجــار و فعالین 

اقتصادی کشور قرار گیرد.
وزیر ارتباطات و فناوری افــزود: هم اکنون 
حدود ۵۰ خدمت شناســه دار این سازمان 
در بخش هــای واردات، صادرات، ترانزیــت داخلی و 
خارجی، محموله هــای پســتی ورودی و خروجی و 
همچنین مســافری با تنهــا یک بار احــراز هویت در 

پنجره ملی خدمات دولت هوشمند در دسترس است. 
my.gov. به طوری که متقاضیان با مراجعه به آدرس

ir (http://my.gov.ir/( می تواننــد از این خدمات به 
صورت تمام وقت و بدون مراجعــه حضوری بهره مند 
شوند که از جمله آنها می توان اشاره داشت به خدماتی 
چون: »تشریفات گمرکی بســته های پستی ورودی و 
خروجی«، »صدور پروانه صــادرات قطعی«، »صدور 
پروانه ترانزیت داخلی و خارجی«، »رجیســتری تلفن 
همراه«، »تعیین ارزش کالاهای وارداتی و صادراتی« 

و »رسیدگی به اختلافات گمرکی«.

 رییس ســازمان تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزی 
از تولید ۱۵٢ میلیون تن محصول کشاورزی با اجرای 
الگوی کشــت خبر داد و گفت: با توجــه به محدودیت 
منابــع آبی بــا اجرای الگــوی کشــت در مصرف آب 
بخش کشاورزی ســه میلیارد مترمکعب صرفه جویی 

می شود.
»ســید مجتبی خیام نکویی« در مراسم اولین اجلاس 
سراســری و رونمایــی از ابلاغ ســند الگوی کشــت 
محصولات کشاورزی در سال زراعی )۱۴۰٢ - ۱۴۰۱( 
افزود: امروز یک روز تاریخی و نقطه عطف کشــاورزی 

ایران است که امیدواریم منشأ رفاه مردم شود.
معاون وزیر جهاد کشــاورزی با بیان اینکه چشم انداز 
اجرایی این ســند دســتیابی به امنیت غذایی پایدار و 
رسیدن به حاکمیت و اقتدار غذایی است اظهار داشت: 

پیاده ســازی نظام نوآوری بخش کشاورزی 
مهم ترین اقدام این صنعت اســت.وی اضافه 
کرد: تدوین و اجرای ســند الگوی کشــت 
محصولات کشاورزی در سال اول برای حوزه 
زراعی و سال آینده در بخش های دیگر اجرا 
خواهد شــد.خیام نکویی با بیان اینکه سند 
الگوی کشــت مبتنی بر شــرایط اقلیمی، 

بهره بــرداری بهینــه از آب و خاک و رعایت مســایل 
زیست محیطی پایدار اســت تصریح کرد: در این روش 

نیازهای آبی گیاهان مدنظر قرار گرفته است.
رییس ســازمان تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزی 
گفت: در مدل سازی الگوی کشت مؤلفه های تخصیص 
آب و زمیــن، صادرات، راهبردهای ملــی و منطقه ای، 
شاخص های امنیت غذایی، اشتغال، قطب های تولید 

و سرانه و الگوی مصرف لحاظ شده است.
وی افزود: رویکردهای اصلــی برای نظارت 
بر تدوین الگوی کشــت شــامل کاهش آب 
مصرفی خالص و ناخالص، حفــظ و ارتقای 
تولید با الگوی مصرف فعلــی، صرفه جویی 
ارزی، افزایش ضریب نفــوذ دانش با ارتقای 
عملکــرد در هکتــار، توســعه کشــت در 
دیمزارهای کم بازده، توســعه کشت گیاهان علوفه ای 
کم آب بر، توسعه کشت دانه های روغنی، اصلاح کشت 
سبزی و صیفی از فضای باز به گلخانه و حفظ و ارتقای 
شاخص های اقتصادی است.خیام نکویی برآورد کرد: با 
اجرای الگوی کشــت در پایان سال اجرای طرح، حجم 
تولیــد از ۱٢۵ میلیون تن به ۱۵٢ میلیون تن برســد 

همچنین در تامین انرژی به خودکفایی برسیم.

وی با بیان اینکه این طــرح در نفوذ ۱۰۰ درصدی علم 
و دانش در عرصه های کشــاورزی اثرگذار است گفت: 
سطح زیر کشت در سال اول اجرا از ۱۱ میلیون هکتار 

به ۱٢ میلیون هکتار افزایش خواهد یافت.
معاون وزیر جهاد کشــاورزی تصریح کــرد: با اجرای 
الگوی کشــت صرفه جویی ارزی حدود ۶۹۷ میلیون 
دلار برای گندم را شــاهد خواهیم بود کــه در نهایت 
صرفه جویی ٢.٢ میلیــارد دلار ارزی را در پی خواهد 
داشــت. اولین اجلاس سراســری و ابلاغ سند الگوی 
کشــت محصولات کشاورزی ســال زراعی )۱۴۰٢ - 
۱۴۰۱( با حضور مخبر معــاون اول رییس جمهوری 
و نماینــدگان مجلس شــورای اســلامی و معاونین و 
مدیران وزارت جهاد کشاورزی در سالن خوشه وزارت 

جهاد کشاورزی برگزار شد.

وزیر

کشاورزی

خریدار  ســخنگوی وزارت صنعت، معدن 
و تجارت در رابطــه با ایراد ســه گانه رئیس 
مجلس شورای اســلامی از مصوبه آیین نامه 
واردات خودرو و ابلاغ آن به رئیس جمهوری، 
تاکیــد دارد که این ایرادات مطرح شــده به 
آیین نامــه واردات خودرو ســبب ابطال آن 
نخواهد شــد. رئیس مجلس شورای اسلامی 
در نامه ای بــه رئیس جمهــوری، به مصوبه 
واردات خودرو ســه ایــراد وارد دانســته و 
مصوبه دولــت در رابطه با تعیین ســازوکار 
واردات خودرو را مغایر قانون خوانده اســت.
محمدباقــر قالیبــاف در نامه خــود مصوبه 
هیات وزیران مورخ سوم شــهریور ماه سال 
جاری با موضــوع تعیین ســازو کار واردات 
خودرو را با ســه ایراد شامل تبصره ٢ بند )۱( 
مصوبه از این حیث که ارزش گمرکی خودرو 
را منحصر به هزینه های حمل ونقل )سیف( 
دانســته، با بند )٢( مصوبه که اختیار تعیین 
ســود بازرگانی را به کارگروه موضوع همین 
بند واگذار کرده و بند )٨( مصوبه که تدوین 
و ابلاغ دستورالعمل اجرایی این تصویب نامه 
را به جای کمیســیون های متشکل از چند 

وزیر، صرفا به وزارت صنعت، معدن و تجارت 
محول نموده را مغایر با قانون خوانده اســت.

وی تاکید کرده اســت: بدیهی است پس از 
انقضای یک هفته مهلــت مقرر در قانون، آن 

بخش از مصوبــه که مورد ایراد قــرار گرفته 
است، ملغی الاثر خواهد بود.  

ایرادات به زودی رفع می شود
به دنبال ابــلاغ این نامه به شــخص رئیس 
جمهوری، امید قالیباف- سخنگوی وزارت 
صنعت، معدن و تجارت -  گفــت: ایرادات 
مطرح شــده به آیین نامــه واردات خودرو 

سبب ابطال آن نمی شود.
وی تاکید کــرد: اشــکال های وارده به این 
آیین نامه بــه زودی اصــلاح و نتیجه آن در 
اســرع وقت تقدیم مجلس خواهد شد.این 
مقام مسئول در وزارت صمت تصریح کرد: 
عزم دولت و مجلس بــرای واردات خودرو 
جدی اســت و قطعا واردات انجــام خواهد 
شد.گفتنی است که سیدرضا فاطمی امین- 
مقام عالــی وزارت صمت نیز ضمن تاکید بر 
قطعی بودن موضــوع واردات خودرو اعلام 
کرد: درخواســت ها برای واردات به وزارت 
صمت ارجاع شــده که بســیاری به سبب 
نداشتن شرایط لازم حذف شــده اند، اما تا 
هفته گذشــته، دو شــرکت به تایید نهایی 
رسیده اند؛ البته تعداد شــرکت های مجاز 
افزایش یافتــه و واردات اولین خودروها در 

آینده نزدیک انجام می شود.

خریدار  عضو ناظر مجلس کارگروه تعیین 
مصادیق محتــوای مجرمانه رایانه ای گفت: 
اینســتاگرام و واتس اپ با دســتور دستگاه 
امنیتی فیلتر شــده و مادامی که شــرایط 
امنیتی در کشور حاکم اســت محدودیت 

دسترسی ادامه دارد.
مهدی باقــری در خصــوص ادامه وضعیت 
عدم دسترســی کاربران به پیام رسان های 
واتس اپ و اینســتاگرام اظهار کــرد: نگاه 
مجلس بــه پلتفرم های از دســترس خارج 
شــده برای مردم کاملًا حقوقی است. وزیر 
ارتباطات هــم اخیراً با حضــور در مجلس 
از بعــد حقوقــی فیلترینگ واتــس اپ و 

اینستاگرام را بررسی کردند.
وی افزود: هر پلتفرمی در هر کشوری قصد 
فعالیت داشته باشد باید از قوانین آن کشور 
تبعیت کند. تبعیت از قانون شامل مواردی 
از قبیــل راه اندازی کســب و کار، پرداخت 
عــوارض و مالیــات و رعایــت حاکمیت 
سایبری است. فضای مجازی امروز تبدیل 
به فضای بســیار وســیعی شــده است که 
بخش زیادی از فعالیت هــای روزانه مردم 
در آن انجام می شــود. از همیــن رو پلتفرم 
مورد استفاده مردم باید حاضر به تبعیت از 

قوانین کشور در حال ارائه سرویس باشد.
این عضو ناظر مجلس شــورای اســلامی 

در کارگــروه تعییــن مصادیــق محتوای 
مجرمانه رایانــه ای بیان کرد: در حال حاضر 
ایران هیــچ تفاهم نامه و قــرارداد همکاری 
با هیچکدام از نرم افزارهــای یاد واتس اپ و 
اینســتاگرام ندارد و این اپلیکیشــن ها هم 
هیچ کــدام از قوانین جمهوری اســلامی 
ایران را نمی پذیرند. دلیــل ورد مجلس به 
قانون گــذاری در فضای مجــازی در خطر 
بودن جــان و مال مردم در این فضا اســت. 
وضعیت فعالیت پلتفرم های غیرایرانی باید 

تعیین تکلیف شود.
باقری عنوان کرد: امــروز دلیل فیلترینگ 
واتس اپ و اینستاگرام سیاســی و امنیتی 
اســت ولی مجلس از رویکرد سیاسی به این 
موضوع نمی نگرد و کار نمایندگان بررســی 
ابعاد حقوقــی فعالیت ایــن خبرگزاری ها 
اســت. در واقــع موضــوع نظارت بــر این 
نرم افزارها به مســائل حقوقی مربوط است. 
مجلس باید با قانونگــذاری در حوزه فضای 
مجازی از مــال، فرهنگ و هــر آنچه برای 
مردم اهمیت دارد در ایــن فضا محافظت و 

حریم امن قانونی تعیین کند.
وی ادامــه داد: در ایام مطرح شــدن طرح 
صیانــت در مجلــس چون همه بــه دنبال 
حاشیه بودند به مسائل حقوقی توجه کمی 
شــد و در همان ایام هم بنده می گفتم دلیل 

تخریب فضا علیــه طرح صیانــت با وجود 
تمامی اشکالات فنی این اســت که منافع 
برخی افــراد و گروه ها پــس از تصویب این 

طرح به خطر می افتد.
این عضو ناظر مجلس شــورای اسلامی در 
کارگروه تعیین مصادیق محتوای مجرمانه 
رایانــه ای گفت: اگر رونــد افزایش کاربران 
فضای مجازی در کشــور با همین وضعیت 
پیش برود قطعاً بخش زیادی از فرایندهای 
اقتصادی در ایــن فضا رقم می خــورد. در 
صورتی که این فضا امروز قانون مند نشــود 
فردا همه مــردم متضرر می شــوند و هیچ 
قانونی هم نمی توانــد از مردم دفاع کند زیرا 
هیچ قانونی برای شناسایی و محکوم کردن 

مجرم وجود ندارد.
باقری تأکید کرد: بیشــترین کســانی که 
در مســیر قانون گــذاری در فضای مجازی 
مانع تراشــی می کردند کســانی بودند که 
نمی خواســتند فعالیت هــای اقتصــادی 
نامعقول و نامشروعشــان در فضای مجازی 
قانون مند شــود. به عنوان مثال وقتی هیچ 
قانونی برای نظارت بر فضای مجازی وجود 
ندارد کسانی که در شبکه های قمار فعالیت 
می کننــد به راحتی ســرمایه مــردم را به 

سرقت می برند.
وی تصریح کــرد: چــون در واتــس اپ و 

اینســتاگرام هیچ ابزار کنترلی در دســت 
دســتگاه های حاکمیتی ایران نیســت هر 
نوع فعالیتی علیه جان و مــال مردم اتفاق 
بیوفتد قابل کنترل نیست. این اپلیکیشن ها 
در پاســخ به هشــدارهای امنیتی مقامات 
جمهــوری اســلامی مدعــی آزادی بیان 
هستند و حاضر به پذیرش ســازوکارهای 

پیشنهادی ایران نیستند.
این عضو ناظر مجلس شــورای اسلامی در 
کارگروه تعیین مصادیق محتوای مجرمانه 
رایانه ای بیان کرد: در مجلس به هیچ عنوان 

نســبت به اعمال محدودیت برای واتس اپ 
و اینســتاگرام و همچنین بررسی وضعیت 
آن ها کارگروهی تشــکیل نشــده اســت. 
تصمیم فیلترینگ این دو پلتفرم از ســوی 
دســتگاه های امنیتی اتخاذ و ابلاغ شــده 
اســت. هیچ قانونی برای اعمال محدودیت 
اینســتاگرام و واتس اپ وضع نشده است و 
پشتوانه وضعیت کنونی برای این پلتفرم ها 
دستور دستگاه امنیتی اســت و فیلترینگ 
این دو برنامه مادامی که شــرایط کشــور 

امنیتی باشد ادامه پیدا می کند.

دفتر آمــار آمریکا از مبــادلات ٣٣ میلیون 
دلاری این کشــور با ایران در ٨ ماهه ســال 
جاری میلادی خبر داد که این رقم نسبت به 
مدت مشابه سال قبل ٢٨ درصد رشد داشته 
است. دفتر آمار آمریکا در تازه ترین گزارش 

خود اعلام کــرد مبادلات تجــاری ایران و 
آمریکا در ٨ ماه نخست ســال ٢۰٢٢ به ٣٣  
میلیون دلار رسیده اســت. این رقم نسبت 
به مدت مشابه سال قبل ٢٨ درصد افزایش 
داشته اســت. در ماه های ژانویه تا اوت سال 

٢۰٢۱ بالغ بر ٢۵.۷ میلیــون دلار کالا بین 
دو کشور مبادله شــده بود.در ٨ ماه نخست 
٢۰٢٢ حجم صادرات آمریکا به ایران رشــد 
۱۱ درصدی داشته است. در ٨ ماهه نخست 
سال ٢۰٢۱ بالغ بر ٢۵.۱ میلیون دلار کالا از 

آمریکا به ایران صادر شــده بود که این رقم 
در مدت مشــابه امســال به ٢۷.۹ میلیون 
دلار افزایش یافته اســت.واردات این کشور 
از ایران در ٨ ماهه نخســت امسال رشد ۵.٨ 
برابری داشــته و به ۵.۱ میلیون دلار رسیده 

اســت. آمریکا در ٨ ماهه نخست سال قبل 
تنها ۰.۶ میلیون دلار کالا از ایران وارد کرده 
بود.میزان تجارت ایران و آمریکا در مقایسه 
با کل مبادلات تجاری دو کشور با جهان رقم 

قابل توجهی نیست. 
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سخنگوی صنعت برق:
تلاشبرایتامینسوختزمستانینیروگاهی

تداومدارد
 ســخنگوی صنعت برق گفت: تــلاش برای تامین ســوخت موردنیاز 

نیروگاه ها در زمستان ادامه دارد.
»مصطفی رجبی مشهدی« افزود: تمام تلاش ها و هماهنگی های لازم 
را با وزارت نفت انجام می دهیم تا ســوخت لازم برای مخازن نیروگاهی 
را تامین کنیم.وی ادامه داد: تامین ســوخت موردنیاز نیروگاه با جدیت 

دنبال می شود تا در زمستان مشکلی ایجاد نشود.
پیشتر هم مدیرعامل شرکت مادر تخصصی تولید نیروی برق حرارتی 
ایران در این باره گفته بود: برنامه ریــزی و هماهنگی لازم برای تأمین 

سوخت زمستانی نیروگاه ها انجام شده است.
»عبدالرسول پیشــاهنگ« در پاســخ به خبرنگار اقتصادی ایرنا افزود: 
جلســه با وزارت نفت از مدت ها پیش برای تأمین ســوخت زمستانی 
نیروگاه ها به طــور منظم و هفته به هفته برگزار شــده و اقدام های لازم 

در جریان است.
وی ادامه داد: پیش بینی نیاز ســوخت نیروگاه ها هرساله از دی و بهمن 

آغاز و برای تأمین به وزارت نفت ابلاغ می شود.
مدیرعامل برق حرارتی گفت: بر اســاس برنامه های طراحی شده، نیاز 
به سوخت بر اساس سوخت مایع و ســوخت گاز انجام می شود تا تأمین 
شود.پیشــاهنگ اضافه کرد: امســال در پیک روزانــه نزدیک به ٣۰۰ 

میلیون لیتر معادل سوخت مصرف شده است.

مدیر دیسپچینگ شرکت ملی گاز ایران:
صادراتگازایرانبهعراقافزایشمییابد

 مدیر دیسپچینگ شــرکت ملی گاز ایران در جریان ســفر گروهی از 
وزارت برق عراق به ایران، از افزایش صادرات گاز به این کشــور در سال 
۱۴۰۱ خبر داد.به گزارش شرکت ملی گاز ایران، محمدرضا جولایی در 
نشست با مسئولان ارشــد وزارت برق عراق که در اصفهان برگزار شد، 

گفت: رابطه ما با عراق، رابطه ای راهبردی است.
وی با اشاره به مذاکرات در این نشســت اظهار کرد: به صورت سالانه و 
فصلی، نشست هایی با مســئولان وزارت برق عراق حول محور قرارداد 
صادرات گاز به این کشور، انجام می شــود و در این نشست نیز مباحث 

فنی و عملیاتی این فرآیند مطرح شد.

مدیر دیسپچینگ شرکت ملی گاز ایران همچنین با اشاره به آغاز فصل 
سرد سال در کشــور و افزایش مقدار مصرف گاز در بخش خانگی، بیان 
کرد: با توجه به مقدار مصرف در ۶ ماه گذشته و مقدار گاز طبیعی مورد 
نیاز در ۶ ماه پیش رو، بررســی های فنی و عملیاتی لازم انجام شــد تا 
برای آن مشکلی نداشته باشــیم و صادرات گاز طبق توافق انجام شده با 

طرف های عراقی انجام شود.

صادراتگازایرانبهترکیهازسرگرفتهشد
 صادرات گاز ایران به ترکیه که هفته گذشــته متوقف شده بود، امروز و 
پس از پایان تعمیرات از سرگرفته شد. ۱۱ مهرماه، صادرات گاز ایران به 

ترکیه با اعلام قبلی برای تعمیرات به مدت ٨ روز متوقف شد. 
این اقدام؛ به دلیل انجام کارهای بازرســی و نگهداری بر روی خط لوله 
انتقال گاز ایران - ترکیه طی روزهای دوم تا نهم اکتبر ٢۰٢٢ که از قبل 
برنامه ریزی شده بود و امکان دریافت گاز از نقطه ورودی گوربولاک به 

شبکه انتقال گاز ترکیه در این مدت وجود نداشت.
البته هر دو طرف تاکید کردند که در جریان عملیات تعمیر و نگهداری 
این خط لوله هیچ مشــکلی در زمینه تراز عرضــه و تقاضای گاز ترکیه 
ایجاد نمی شــود.با گذشــت ٨ روز از این عملیات، مدیر دیسپچینگ 
شــرکت ملی گاز ایران اعلام کرد که صادرات گاز ایران به کشور ترکیه 

پس از تکمیل تعمیرات توافق شده ازسرگرفته شد.
آن گونه کــه وزارت نفت ایران اعلام کــرده، محمدرضا جولایی در این 
باره اظهار کرد: صادرات گاز ایران به ترکیه از روز دوشنبه )۱۰ مهرماه( 
برای انجام تعمیرات دوره ای از سوی هر دو کشور و با توافق پیشین برای 
مدت هشت روز متوقف شــده بود که پس از تکمیل این تعمیرات و بعد 

از مدت زمان اعلام شده،  دیروز )دوشنبه، ۱٨ مهرماه( ازسرگرفته شد.
ترکیه بــرای تامین گاز مورد نیــاز خود به ایران، آذربایجان و روســیه 
وابسته است و این در حالی است که افزایش قیمت حامل های انرژی در 

جهان از جمله نفت و گاز بر قیمت سوخت در ترکیه اثرگذار بوده است.

نیرو

رئیس پژوهشــگاه نیرو گفت: مجوزهــای لازم برای 
راه اندازی پارک علم و فناوری وزارت نیرو اخذ شــده و 
انتظار می رود تا پایان امسال این پارک راه اندازی شود.

»مجید عمیدپــور« افزود: پژوهشــگاه نیــرو از بدو 
تأسیس سه دوره تاریخی را پشــت سر گذاشته است. 
دو دهه پیش پژوهشگاه نیرو همانند سایر پژوهشگاه ها 
طرح هــای تحقیقاتی انجام مــی داد و حدود یک دهه 
پیش وارد حــوزه مدیریت تحقیقات شــده و طرح ها 
به صورت مدیریــت تحقیقات انجام می شــد؛ یعنی از 

دیگران برای انجام تحقیقات استفاده می شد.
رئیس پژوهشــگاه نیرو گفت: اما امروز وارد زیست بوم 
نوآوری و فناوری شده ایم و در وزارت نیرو حوزه نوآوری 
و توســعه علم و فناوری را به صورت یک اکوسیســتم 

درآورده ایم. همه مراکــز تحقیق و پژوهش 
شــرکت های مادرتخصصی و شــرکت های 
توزیع که بالغ بر ٣۰ تا ۴۰ شــرکت هستند 
وارد زیست بومی می شــوند که پژوهشگاه 
به نوعی هدایــت آن را برعهــده دارد. داخل 
این زیســت بوم همه نیازهــا و ایده ها از این 
شــرکت ها دریافت می شــود و خودمان با 

دانشگاه ها همکاری می کنیم و این ها را جلو می بریم.
رئیس پژوهشــگاه نیرو با بیان اینکــه در مراحل بالاتر 
درحال توســعه  پــارک علــم و فناوری هســتیم که 
مجوزهای مورد نیازگرفته شــده ابراز امیدواری کرد تا 
پایان امسال پارک علم و فناوری وزارت نیرو راه  اندازی 
شود. دی ماه سال ۱٣۹۹  ســاتکاب )شرکت ساخت و 

تهیه کالای آب و برق( خبر از راه اندازی پارک 
علم و فناوری داده بود.

این شــرکت اعلام کــرده بــود: راه اندازی 
پارک علــم و فنــاوری باهدف تســهیل و 
تســریع فعالیت شــرکت های دانش بنیان 
و پژوهش محــور در صنعــت آب و بــرق، با 
چشم انداز حمایت از ساخت داخل و توسعه 

صادرات، توسط »شرکت ساتکاب« انجام شد.

تلاش برای افزایش سرمایه صندوق نوآوری و 
توسعه فناوری وزارت نیرو

عمید پــور در ادامه گفت: تلاش می شــود ســرمایه  
صندوق نوآوری و توســعه فناوری وزارت نیرو به شدت  

افزایش یابد. این صندوق  در واقع زیســت بوم داخلی 
علم و فناوری وزارت نیرو را به شرکت های دانش بنیان 
از طریق حمایت صندوق و قوانین دانش بنیان متصل 

می کند.
رئیس پژوهشــگاه نیرو افــزود: پارک علــم و فناوری 
وزارت نیرو مانند ســایر پارک های دانشگاه ها نیست 
بلکه  ۵۰ تــا ۶۰ پارک کشــور را از طریق زیســت بوم 
وزارت نیرو حمایــت می کند. وزیر قول داده امســال 
صندوق قدرت ٢۰ برابری طبــق قوانین دانش بنیانی 
که هیئت دولت مصوبه و ابلاغ کرده به وزارت نیرو پیدا 
کند. به این ترتیب  پــارک علم و فنــاوری وزارت نیرو 
تمام پارک های دیگر را مدیریــت می کند و حمایت از 

شرکت ها انجام می شود.

نیرو

خریدار   معاون مدیــر بازرگانی در فروش 
داخلی فرآورده های نفتــی ایران گفت که 
حق العمل جایگاه های عرضه نفت گاز برای 
اولین بار در کشور پلکانی پرداخت می شود 
و این اقــدام مهم، رضایتمنــدی مجموعه 
مالکان مجاری عرضــه و جایگاهداران را به 

دنبال داشته است.
 رضــا فروردیــن گفــت: این شــرکت در 
اردیبهشــت ماه ســال جاری با همکاری 
معاونت برنامه ریزی وزارت نفت و برگزاری 
جلسات متعدد با ســازمان  برنامه و بودجه و 
سازمان حمایت از حقوق مصرف کنندگان 
و تولیدکننــدگان و همچنین مشــارکت 
جایگاهــداران کشــور، انجمــن صنفــی 
جایگاهداران و کانــون انجمن های صنفی  
به نتیجه مطلوبی رســید و در پی آن هیات 
محترم وزیران افزایــش ۴۵ درصدی حق 

العمل را تصویب کرد.
این مقام مســئول جایگاهداران کشــور را 
جزو بازوهای مهم سوخت رســانی نام برد و 
ادامه داد: کار بزرگی که انجام شــد با صدور 
این مجوز و برنامه ریزی های انجام شــده، 
حق العمــل جایگاه ها را به صــورت پلکانی 
در نظر گرفتیم به این صــورت که با فروش 
۶۵۰ هــزار لیتــر در ماه یک مبلــغ و برای 
فروش بیش از ۶۵۰ هزار لیتر نیز یک مبلغ 
دیگری در نظر گرفته شــد، ضمــن اینکه 
ســقف بودجه ای که تعیین شــده بود نیز 

رعایت شد.
وی اقدام شــاخص در این زمینه را پلکانی 
کردن حق العمل جایگاه های عرضه نفتگاز 
برای اولین بار در کشــور اعــلام و تصریح 
کرد: این اقدام مهــم رضایتمندی مجموعه 
مالکان مجاری عرضــه و جایگاهداران را به 

دنبال داشته است.

بالغ بر ۷0 شرکت زنجیره ای توزیع 
سوخت در کشور فعال است

معاون مدیــر بازرگانی در فــروش داخلی 
فرآورده های نفتی ایران، تعداد شرکت های 
زنجیره ای توزیع ســوخت )صاحب نشان( 
در کشور را  بالغ بر ۷۰ شــرکت اعلام کرد و 
گفت: شیوه نامه ای در جهت بهبود عملکرد 
این شــرکت ها در حال آماه ســازی است 
که در صــورت تصویب هیئــت مدیره این 

شرکت، اعلام خواهد شد.

طبق اعلام شرکت ملی پخش فرآورده های 
نفتی ایــران، رضــا فروردین بیــان کرد: 
شــکل گیری شــرکت های صاحب نشان 
در کشــور در راســتای کوچک ســازی و 
چابک ســازی دولت و بر اساس اجرای اصل 
۴۴ قانون اساسی و با استفاده از تجربه سایر 

کشورها از سال ۹۵ اجرائی شده است.
وی به مزیت این طرح و ایجاد فضای رقابتی 
بیــن جایگاه هــا در جهت بهبــود کیفیت 
خدمات اشــاره و تصریح کرد: بــا تعامل و 
همکاری با شــرکت ملــی پالایش و پخش 
بازنگری برای بهبود عملکرد این شرکت ها 
و بازآرائی در نحوه توزیع فرآورده در دستور 

کار شرکت ملی پخش قرار گرفته است.
او حضــور شــرکت های توانمنــد ماننــد 
شرکت های پالایشــی در این حوزه را مورد 
تاکید قــرار داد و اظهار امیــدواری کرد: در 
حوزه تولید و حمــل فرآورده های نفتی نیز 
بــا ورود بخش خصوصی طرح برندســازی 

توسعه یابد.   

اجرای شیوه های نوین عرضه سوخت 
در کشور با راه اندازی جایگاه های 

کوچک مقیاس
معاون مدیــر بازرگانی در فــروش داخلی 
فرآورده هــای نفتــی ایــران در رابطــه با 

شــیوه های نوین عرضه ســوخت در کشور 
گفت: راه اندازی سوخت رســان های سیار، 
جایگاه های کوچــک مقیاس )تک تلمبه( و 
جایگاه های بدون اپراتور در جهت تســهیل 
در امر سوخت رســانی در دســتور کار این 

شرکت قرار دارد.
فروردین با بیان این موضوع که  تمهیداتی 
جایگاه هــای  راه انــدازی  جهــت  در 
سوخت رسان ســیار در سطح کلان شهرها 
با توجه بــه وضعیت قرارگیــری و موقعیت 
جایگاه های ثابت و میــزان ازدیاد مراجعات 
مردم بــه این جایگاه ها در نظر اســت ادامه 
داد: بــرای جایگاه های کوچــک مقیاس یا 
تک تلمبه نیز امیدواریم از طریق شهرداری 
کلان شــهرها این جایگاه ها را توسعه دهیم 
تا شــاهد ازدحام در برخــی از جایگاه های 

کلان شهرها نباشیم.
این مقام مســئول از ورود بخش خصوصی 
بــرای احــداث جایگاه های بــدون اپراتور 
و کوچک مقیــاس خبر داد و اظهــار کرد: 
درخواست هایی از سوی شــرکت ها اعلام 
شــده منتها نیاز به بررســی، تهیه و تدوین 
شــیوه نامه دارد تــا به صــورت یکپارچه و 
مدون در اختیار متقاضیــان قرار گیرد و در 

شرایط برابر به این حوزه ورود پیدا کنند.
رضــا فروردیــن از ارگان هــای دولتــی 

که صاحــب زمین هســتند خواســت که 
همکاری هــای لازم را در جهت اختصاص 
زمین بــرای راه اندازی اینگونــه جایگاه ها 
داشته باشند تا در کلان شهرها که جمعیت 
زیاد هســت و ازدحام داریم برای تســهیل 
خدمات سوخت رسانی این مهم نیز محقق 
شــود.وی با بیان این خبر که در حال حاضر 
تعــدادی جایگاه های کوچــک مقیاس در 
اصفهان مشغول فعالیت هستند، اعلام کرد: 
این طرح به صورت پایلــوت در این منطقه 
اجرائی شد و تا کنون اســتقبال و بازخورد 
خوبی داشته و  مشکل خاصی  مترتب نبوده 
و امیدواریم در سراسر کشور گسترش یابد. 

بالغ بر 36 میلیون لیتر نفت سفید 
در بورس انرژی عرضه شده است

وی بــا اذعان بــه این موضوع که شــرکت 
ملی پخش یک شــرکت انحصــاری برای 
عرضه فرآورده هــای نفتی اســت تصریح 
کرد: بــرای اینکه بتوانیم فــروش فرآورده 
را صرفا از حالــت یارانه ای خــارج کنیم و 
احصــاء درآمدزائی در این زمینــه و اینکه 
بخش خصوصی بتواند در بازارهای جهانی 
فرآوردهای نفتی و مشــتقات آن را عرضه 
کند، عرضه فــرآورده در بــورس انر ژی از 

سوی شرکت ملی پخش آغاز شد. 

فروردین با بیان اینکه از ابتدای سال جاری 
با هماهنگی هــای لازم، عرضــه بورس به 
صورت مســتمر انجام شــده، تبیین کرد: 
فرآورده هــا در بــورس با نــرخ بین المللی 
عرضه می شود که ضمن درآمدزائی، بخش 
صادرات نیز توســط بخش خصوصی فعال 

است.
او اظهار کرد: تا کنون هشت مرحله، بالغ بر 
٣۶ میلیون لیتر نفت سفید در رینگ بورس 
انرژی عرضه شده که با انجام این مهم بیش 
از هشــت هزار میلیارد ریــال درآمد برای 

شرکت احصا شده است.

پیوستن به درگاه ملی مجوزها و حذف 
امضاهای طلائی  

رضا فروردین با اشاره به صدور مجوز احداث 
جایگاه ها از طریــق درگاه ملی مجوزهای 
کشــور گفت: بر اســاس صدور دستوری از 
سوی ریاست محترم جمهور مبنی بر اینکه 
می بایست امضاهای طلائی از دستگاه های 
دولتی حذف شــود، شــرکت ملی پخش 
همسو با این موضوع، نســبت به راه اندازی 
ســامانه صدور مجوز احــداث جایگاه ها و 
پیوستن آن به درگاه ملی مجوزهای کشور 

اقدام کرد.
وی به فرآیند صدور ایــن مجوزها که پیش 
از ایــن در شــرکت ملی پخش بــه صورت 
ستنی انجام می شده، اشــاره کرد و افزود: 
درخواست متقاضی پس از ارسال به ناحیه 
و یا منطقــه در یک کمیته بهینه ســازی و 
توســعه مجاری عرضه بررسی و مجوزهای 
احداث بر اســاس مقرراتی که وجود داشت 

صادر می شد.
معاون مدیــر بازرگانی در فــروش داخلی 
فرآورده های نفتی ایران گفت: پس از ابلاغ 
از ســوی وزارت نفت، شــرکت ملی پخش 
بلافاصله شــروع بــه تدوین مقــررات این 
امر و برقراری ســامانه ای برای دسترســی 

درخواست احداث جایگاه کرد.
فروردین افزود: این ســامانه بــا همکاری و 
تلاش معاونت فاوا در مدیریت برنامه ریزی 
به بهره برداری رســید و تمــام متقاضیان 
احــداث جایــگاه در سراســر کشــور می 
توانند وارد سامانه شــوند و از طریق درگاه 
مجوزهای ملــی و ســایت G۴B.ir  از این 

خدمت بهره مند شوند.

پارکعلموفناوریوزارتنیروتاپایانامسالراهاندازیمیشود

بازیدوسربردهمکاریباروسهادرحوزهانرژی
خریدار  وزیر نفت به تازگــی از آمادگی 
دولت ایران بــرای جذب ســرمایه  فعالان 
اقتصــادی روســیه در بخش نفــت و گاز، 
مشارکت در میدان ها، سوآپ فرآورده های 
نفتی و صادرات محصولات پتروشیمی خبر 
داده است، موضوعی که به گفته فعالان این 

حوزه به نفع هر دو کشور خواهد بود.
شــرکت ملی نفت ایران و گازپروم روسیه 
در ماه ژوئیه یادداشــت تفاهم ۴۰ میلیارد 
دلاری امضا کردند که به توسعه میدان های 
گازی کیش و پارس شــمالی، شش میدان 
نفتی، همچنین حفظ فشار در میدان پارس 
جنوبی کمک می کند. در عیــن حال، این 
سند شــامل عملیات مبادله با گاز طبیعی و 
فرآورده های نفتی، اجــرای پروژه های گاز 
مایع و ســاخت خطوط لولــه گاز صادراتی 

می شود.
تحلیلگــران بخش انرژی ایــن معامله بین 
ایران و روســیه را ۴۰ میلیارد دلار ارزیابی 
کردند. جواد اوجی - وزیر نفت - در تشریح 
جزئیــات تبادلات نفــت و گاز بیــن ایران 
و روســیه تاکید کرده اســت که در حوزه 
صــادرات فرآورده هــا، تهاتر و ســوآپ از 
حوزه دریای خزر با بعضی از شــرکت های 
روســی شــروع به کار کرده ایــم و نزدیک 
۱۰ میلیون تــن ظرفیت تهاتر و ســوآپ و 
صادرات فرآورده های نفتــی در این حوزه 
داریم. همچنین در بحث پتروشــیمی نیز 
ما صادرات محصولات و کاتالیزها را داشته 

و سال گذشــته هم رقمی نزدیک به ۵.۱٢ 
میلیارد دلار صادرات به کشورهای مختلف 

از جمله به اروپا داشته ایم.
وی دربــاره بعضــی از ویژگی هــای ایــن 
تفاهم نامه بزرگ بین ایران و روسیه توضیح 
داد: ایران و روسیه هر دو ظرفیت های بسیار 
خوبی در حــوزه نفت و گاز و پتروشــیمی 
دارند؛ خوشــبختانه در ایــن مدت نزدیک 
به ۴ میلیارد دلار قرارداد در بحث توســعه 
میدان ها و ۴۰ میلیارد دلار در حوزه احداث 
خطوط صادراتی گاز و واحدهای ال ان جی 

تفاهم نامه امضا کرده ایم.
وزیر نفــت ادامــه داد: در ایــن دوره برای 
روس ها قراردادهای توسعه میدان هایی در 
قالب  الگوی جدید قراردادهای نفتی و پیش 
خریــد )OFF TAKE( را رونمایی کردیم 
که ســرمایه گذار از همه ابعــاد همچون از 
سوی وزارت نفت، دولت جمهوری اسلامی 
بیمه و حمایت می شــود. این نوع قراردادها 
برای ســرمایه گذاران روس بسیار شیرین 
و جذاب اســت و خوشــبختانه با توجه به 
اهمیت انرژی که امــروز در دنیا همه به این 
آگاهی داریم، فرصت طلایی را برای امضای 
قراردادهای دیگر با روس ها در حوزه انرژی 

به وجود آورده است.

فصلی نو از همکاری های ایران
 و روسیه آغاز شده است

محمــد خطیبی - نماینده ســابق ایران در 

اوپک دربــاره تاثیر همکاری هــای ایران و 
روســیه در حوزه انرژی در پیشبرد اهداف 
ایران، به ایســنا گفت: یــک توافق کلی در 
قالب یاداشت تفاهم نامه با روس ها صورت 
گرفته که بر اســاس آن شرکت های روسی 
می توانند در ایران سرمایه گذاری کنند که 
این مســاله یک اتفاق مثبت است؛ صنعت 
نفت ما نیاز به سرمایه گذاری دارد و سرمایه 
گذاری روس هــا به دلیل آشــنایی آن ها با 
صنعت نفت و گاز می تواند برای ایران موثر 
و مفید باشــد.وی ادامــه داد: این همکاری 
مثبت است و یاداشــت های تفاهم باید یک 
به یک تبدیل به قرارداد شــوند، اجرای این 
قراردادها برای هر دو کشور می تواند مفید 
باشــد و در مجمــوع این همــکاری را باید 

مثبت ارزیابی کرد.
این کارشــناس ارشــد حوزه انرژی با بیان 
اینکه ایــن همکاری ها در شــرایط تحریم 
اتفاق می افتد، کشــورهای زیــادی تمایل 
به همکاری بــا ایــران دارند اما بــه دلیل 
تحریم ها این کار را نمی کنند، گفت: وجود 
چنین همکاریهایی موجب خواهد شــد تا 
کشــورهایی که حاضرند در شرایط تحریم 
نیز  با ایران فعالیت داشــته باشــند، برای 
این مساله تشویق شــوند، بدیهی است که 
اگر تحریم برداشته شود، کشورهای زیادی 

تمایل به همکاری با ایران دارند.
خطیبی با تاکید بر اینکه در شــرایط فعلی 
بحث روی سرمایه گذاری در شرایط تحریم 

است، تاکید کرد: پیشینه همکاری ایران با 
روســیه کارنامه خوبی را نشان می دهد و در 
شــرایط حال حاضر که هر دو کشور تحریم 
هستند، به نظر می رسد که فصل جدیدی را 
تجربه می کنیم که با گذشته متفاوت است 
و می تواند شرایط را بســیار بهتر از گذشته 

رقم بزند.
وی با بیان اینکه شــرایط جدید با گذشته 
متفاوت اســت و این شــرایط جدید الزام 
می کند که هر دو طرف همکاریها را بســیار 
جدی تر پیگیری کننــد، اظهار کرد: در این 
شــرایط تبدیل شــدن ایران به هاب انرژی 
منطقه بســتگی به این دارد کــه بتوانیم با 
همســایگان در این رابطه به توافق برسیم و  
منافع مشــترک پیدا کنیم تا از مسیر ایران 

انرژی عبور کند.

به گفته نماینده ســابق ایران در اوپک این 
موضوع به منافع هر دو کشــور بازمیگردد و 
اگر ایجاب کند، ایران نقطه مناسبی است تا 
کشورهایی که نمی توانند مستقیم  به کشور 
دیگری صادرات داشــته باشــند، از طریق 
ایران وارد عمل شوند و این می تواند شرایط 
خوبی را ایجاد کند اما باز هم این مساله نیاز 
به توافق دو طرف دارد و یک طرفه نمی توان 

در این بخش کار خاصی انجام داد.
به گفتــه خطیبــی توافقــات دو جانبه و 
چندجانبه برای تحقق این مســاله نیازمند 
اســت، ماننــد توافقی کــه بــا جمهوری 
آذربایجان و ترکمنســتان انجــام دادیم، 
بنابراین ایــن مســاله در قالــب توافقات 
دوجانبه و چندجانبه می تواند شکل بگیرد 

و موفق شود.

آگهیمفقودی
برگ ســبز وســند مینــی بــوس هیوتدا رنــگ ســفید روغنی بــه شــماره موتور 
ایــران  37901788911685وشــهربانی  37912009401694وشاســی 
54_568ع45به مالکیت شهرداری میبد مفقود گردیده واز درجه اعتبار ساقط میباشد.
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بخش-2شاهرود باغزندان –یک اصلی

برابر رای شــماره 140160329010002283 مورخ 1401/7/12 هیات اول/
دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند 
رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شاهرود تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی آقای/خانم  حکیمه شانیان فرزند رجبعلی به شماره شناسنامه 6 صادره از 
شاهرود در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 242/25 متر مربع قسمتی از 
پلاک 665 فرعی از یک اصلی واقع در باغزندان بخش 2 شاهرود خریداری از ورثه 
رجبعلی شــانیان محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 

خواهد شد . 
تاریخ انتشار نوبت اول: سه شنبه 1401/7/19 
تاریخ انتشار نوبت دوم: پنجشنبه 1401/08/5

حمیدرضاحسینپور-سرپرستثبتاسنادواملاک
شهرستانشاهرودازطرفرضاطالعزاری

آگهیمفقودی
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NAS431100E5778253ووشهربانی ایران 54_513ق34به نام عاطفه دهقانی 

محمد ابادی مفقود گردیده واز درجه اعتبار ساقط میباشد.
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آگهیمفقودی
برگ سبز وسند کمپانی سواری سمند LX_EF7_1700 رنگ سفید روغنی مدل 1390به 
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 استفاده از دوربین های رصدگر
اغتشاشگراندردیدریزپرندههاهستند

فرمانده یگان های ویژه از اســتفاده از انواع دوربین هــا برای کنترل و 
پایش صحنه های عملیاتی خبر داد و گفت: اغتشاشــگران در دید ریز 

پرنده ها هستند.
سردار حسن کرمی با بیان اینکه هوشمندسازی مفهوم بسیار وسیعی 
را دارد که بخشی از آن ناظر بر استفاده از فناوری های نوین است، گفت: 
خوشــبختانه امروز در ســطح یگان های ویژه فراجا از این فناوری های 
نوین استفاده می شود و از پیشــگامان اســتفاده از این نوع تجهیزات 

بوده ایم.
فرمانده یگان های ویژه فراجا خاطرنشــان کرد: به طور مثال با استفاده 
از انواع دوربین هایی که اکنون در اختیار ماســت، صحنه های عملیاتی 
را مورد کنترل قــرار می دهیم تا پیــام مرکز کنترل را بــه یگان های 

عمل کننده برسانیم و هدایت های عملیاتی در صحنه انجام گیرد.
وی در ادامه و در خصوص اســتفاده از فناوری های نوین در یگان های 
ویژه فراجا به تجهیز ریزپرنده ها به دوربین اشــاره کرد و گفت: در حال 
حاضر از این موضوع در یگان های ویژه اســتفاده می شود و در مأموریت 
اربعین از این فنــاوری بهره برداری شــده و در حال حاضر در ســطح 

مأموریت های شهری از این فناوری استفاده لازم را می بریم.
کرمی با بیــان اینکه فناوری های متعدد دیگری نیــز وجود دارد که در 
یگان های ویژه فراجا مورد اســتفاده قرار می گیــرد، گفت: آنچه که در 
هوشمندسازی ملاک است، الگوی هوشمندانه یگان های ویژه است که 
با مشارکت دانشــگاه دفاع ملی در این خصوص به طور مفصل کار شده 
است که منظور از آن الگوی هوشــمندانه چیست و بتوانیم سامانه ای را 

طراحی کنیم که به فرمانده در تصمیم گیری کمک کند.
فرمانده یگان های ویــژه فراجا در ادامه اظهار کــرد: به طور مثال برای 
اینکه بتوان میــزان جمعیت، هیجان و چیزهایی کــه جمعیت با خود 
حمل می کند را شناســایی کرد و لیدرها و هدایت کننده ها را مشخص 
کرد که در کجای اجتماعات و اغتشاشــات حضور دارند از این فناوری 
استفاده می شــود.وی افزود: اگر تمامی این فناوری ها تجمیع و به یک 
سامانه ای متصل شود قطعاً به فرمانده در تصمیم گیری کمک می کند. 
در اصل این هوشمندســازی واقعی یگان های ویــژه فراجا رقم خواهد 

خورد که به دنبال آن هستیم.
کرمی با بیان اینکه بخشــی از ایــن فناوری ها در اختیار ماســت و در 
خصوص بخشی در حال تحقیق و پژوهش هســتیم که به تولید رسد، 
گفت: انشــاالله در هفته فراجا از این طرح های فناورانه رونمایی خواهد 
شــد که بتواند کمک های مؤثری بــه یگان های ویژه فراجــا در انجام 

مأموریت ها کند.

وزیر علوم :
مدیراندانشگاهنسبتبهگفتگوبادانشجویان

اهتمامداشتهباشند
وزیر علــوم با اشــاره به اینکــه در ضمن رعایــت قوانیــن باید حرف 
دانشجویان شنیده شــود گفت: در حادثه دانشگاه شــریف شخصاً به 

دانشگاه رفتم و صحبت های دانشجویان را شنیدم.

به نقل از شورای عالی انقلاب فرهنگی، جلسه فوق العاده شورای معین 
با حضور دبیر شــورای عالی انقلاب فرهنگی، وزیر علــوم، تحقیقات و 
فناوری، وزیر آموزش و پرورش، اعضای شورای عالی انقلاب فرهنگی، 
جمعی از رؤسای دانشگاه های تهران و مدیران این وزارتخانه، در محل 

وزارت علوم تشکیل شد.
محمد علی زلفی گل، وزیــر علوم، تحقیقات و فناوری در این جلســه 
گفت: بنده به عنــوان وزیر علوم نهایت تقدیر و تشــکر را از رؤســای 
دانشــگاه ها در مدیریت حوادث اخیر را دارم. این شرایط را در سال ٨٨ 
خودم در دانشــگاه تجربه کرده ام و می دانم ســختی های کار چیست. 
نکاتی هم در این جلســه مطرح شــد برای کمک به دانشگاه ها است. 
البته تفاوت هایی در دانشــگاه ها وجود دارد که سبک و سیاق مدیریت 
دانشــگاه ها را نیز تغییر می دهد.وزیر علوم با اشــاره به اینکه در ضمن 
رعایت قوانین باید حرف دانشــجویان شــنیده شــود گفت: در حادثه 
دانشگاه شریف شخصاً به دانشــگاه رفتم و صحبت های دانشجویان را 
شنیدم، برخی با احساســات پاک و برخی با هیجان نکات خود را بیان 
کردند؛ لازم است مدیران دانشگاه و اســاتید محترم نسبت به همدلی 
و گفتگو با دانشجویان اهتمام بیشتری داشــته باشند و مسائل و نکات 
ایشان را بشنوند و راهنمایی لازم را داشــته باشند. دانشجویان کشور، 
فرزندان ما هســتند و همه ما نســبت به آنها مســئولیت داریم و باید 

حداکثر کمک را داشته باشیم.
در این جلسه رؤسای دانشــگاه های تهران به ارائه گزارشی از وضعیت 
برگزاری کلاس های درس، فضای عمومی دانشــگاه، رفاهیات و برخی 
مشــکلات دانشــگاه ها و خوابگاه ها پرداختند و اعضای شورای عالی 

انقلاب فرهنگی نیز نکات و نظرات خود را مطرح کردند.

ضرایبسوابقتحصیلیبرایکنکوراعلامشد
مرکز سنجش و پایش کیفیت آموزشی با صدور اطلاعیه ای، مهم ترین 
تغییرات ســنجش و پذیرش متقاضیان ورود به آموزش عالی را اعلام 
کرد.در این اطلاعیه آمده است: به اطلاع دانش آموزان و والدین گرامی 
می رساند بر اساس مصوبات جلســات ٨۴٣، ٨۵۵ و ٨۶٣ شورای عالی 
انقــلاب فرهنگی و جلســات ٣۱ و ٣٢ شــورای ســنجش و پذیرش، 
مهم ترین تغییرات سازوکار ورود به آموزش عالی در رشته محل های پر 

متقاضی به شرح زیر می باشد:
۱-پذیــرش متقاضیان یک مرتبه در ســال، بر اســاس ترکیب نمرات 
ســوابق تحصیلی و آزمون سراسری انجام خواهد شــد؛ در این فرایند، 
سهم سابقه تحصیلی که تاکنون به صورت تأثیر مثبت بود، قطعی است.

٢- ســابقه تحصیلی شــامل نتایج امتحانات نهایی است که به صورت 
استاندارد و هماهنگ کشــوری برگزار می شوند؛ سهم این نمرات برای 
پذیرش در ســال تحصیلی آینــده )۱۴۰٣-۱۴۰٢( ۴۰ درصد قطعی 

است.
عناوین و ضرایب سابقه تحصیلی را از پیوست یک دریافت کنید )صرفاً 

برای ورود به آموزش عالی در سال تحصیلی ۱۴۰٣-۱۴۰٢(.
٣- آزمون سراســری دومرتبه در سال برگزار خواهد شــد و نتایج آن 
برای دو سال معتبر است )جزئیات برگزاری این آزمون توسط سازمان 

سنجش آموزش کشور اعلام می شود(.
۴- دروس عمومی از آزمون سراسری حذف و ســنجش آن ها صرفاً از 
طریق امتحانات نهایی خواهد بود. لازم به ذکر اســت نه تنها سهم این 
دروس در نمره کل کاهش نیافته، بلکه در برخی از گروه های آزمایشی 

افزایش داشته است.
۵-پذیرش در رشــته محل هایی که پرمتقاضی نمی باشــند، همچون 

گذشته بر اساس شیوه صرفاً سوابق تحصیلی خواهد بود.

شهر

 جانشین فرماندهی انتظامی کل کشــور با بیان اینکه 
اعتراض در ایران آزاد اســت گفت: اعتراض حق مردم 

است اما شورش خط قرمز پلیس است.
 سردار قاسم رضایی در مراســم چهاردهمین نشست 
فرماندهــی انتظامــی جمهوری اســلامی ایــران با 
وابســتگان نظامی و افســران رابط پلیس کشورهای 
خارجی مســتقر در تهــران افزود: برخی از کشــورها 
تحت تأثیر آمریکا و صهیونیسم غاصب قرار می گیرند 
و می گویند حقوق بشــر در ایران رعایت نمی شود اما 
رسانه های بیگانه وارونه اخبار را منتقل می کنند. چرا 
زمانی که پلیــس آمریکا زانوی خود را بــر گلوی افراد 
بی گنــاه می گذارد و آنهــا را خفه می کننــد حرفی از 

حقوق بشر نمی زنند؟
وی اظهــار داشــت: اگــر پلیــس ایــران 
می خواســت در تجمعات صرفا نظامی عمل 
کند جور دیگری رفتار می کرد اما در کشــور 
آزادی بیان برای اعتراض اســت اما برخی از 
افراد از این اعتراضات سوءاستفاده می کنند 

و هنجارهای جامعه را برهم می زنند.
جانشــین فرماندهی انتظامی کل کشــور ادامه داد: 
زمانی که مردم ایــران در روز رحلت پیامبر خودجوش 
به میدان آمدند، پیــام آنها درود بر پلیس بود. شــعار 
مردم ایران این است نه حرف هایی که یک عده مزدور 
و تروریســت می زنند زیرا حاکمیــت و حکومت ایران 

مردمی اســت و ایران یک کشــور خشــک 
نظامی نیست اما سلطه استکبار این را وارونه 

جلوه می دهد.
به گفتــه وی، ایران هیــچ محدودیتی برای 
تعامل با کشــورها نــدارد البته بــا برخی از 
کشورهای اســتکباری یا رژیم صهیونیستی 
حرفی ندارد؛ مــا به عنوان پلیــس آمادگی 

انتقال تجارب را داریم.
جانشین فراجا گفت: ما در کشــوری زندگی می کنیم 
که پایه آن اسلام است و ســکاندار این نظام ولی فقیه 
است که به فرموده بزرگواران ولایت فقیه همان ولایت 
رسول الله است. جمهوری اسلامی ایران سه قوا دارد و 

ارتش جمهوری اسلامی ایران، سپاه پاسداران انقلاب 
اســلامی و فرماندهی انتظامی وظایف مشخصی دارند 
اما همه با هم در راستای آرامش جامعه و امنیت داخلی 

پیوستگی دارند.
به گفته وی، تنها کشــوری که هم مأموریت پلیسی و 
هــم مأموریت مرزبانــی را یک واحد انجــام می دهد، 
فرماندهــی انتظامی جمهوری اســلامی اســت و به 
همین دلیل به مجموعــه انتظامی فقط به پلیس گفته 
نمی شــود که البته یکی از ســازمان هایی که بالاترین 
رتبه در نظرسنجی را از ســوی مردم دارد، فرماندهی 
انتظامی اســت و انتظامی کل کشــور محبوب ترین 

سازمان از نظر مردم است.

پلیس

خریدار  رئیس قوه قضاییــه با بیان اینکه 
پشــت پرده اغتشاشــات اخیر و عاملین و 
محرکین اصلــی آن، کاملًا بــرای همگان 
روشن شده اســت، گفت: صهیونیست ها، 
آمریکایی ها و برخی کشورهای اروپایی در 

این وقایع دست داشتند.
 به نقــل از مرکــز رســانه قــوه قضاییه ، 
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای، 
طی سخنانی در شــورای عالی قوه قضاییه 
ضمن تبریــک و تهنیت میلاد باســعادت 
نبی مکرم اســلام حضرت محمد مصطفی 
)ص( و امام جعفر صــادق)ع(، اظهار کرد: 
امیدواریم بــه برکت این موالید مســعود، 
دل های مؤمنین و مسلمین پیوند و وحدت 
بیشتری پیدا کند و بر شوکت، عزت، اقتدار 
و صفوف یکپارچه مؤمنین و مسلمین اضافه 
گردد تا جوامع اســلامی بتوانند در سرتاسر 
گیتی در برابر مستکبرین ایستادگی بهتری 
داشــته باشــند و از این طریق، هم منافع 
و مصالح خود را حاصل کنند و هم دســت 
مســتکبرین و متجاوزین را از بلاد اسلامی 

کوتاه گردانند.
رئیس دســتگاه قضا در ادامه نشست امروز 
ضمن اشــاره بــه اتفاقات و وقایــع روزها و 
هفته های گذشــته، بــه تبیین و تشــریح 
جهات مختلف یک کنش اعتراضی و مسائل 
جامعه شــناختی مرتبط با آن پرداخت و در 
همین راســتا بیان داشــت: خطاب به همه 
جریان هــا، گروه ها، جناح های سیاســی، 
دسته جات و افرادی از عموم مردم که دارای 
ابهام، سؤال، انتقاد و اعتراض هستند، اعلام 
می کنم که آمادگی اســتماع نقطه نظرات 
و پیشــنهادات و انتقــادات آنهــا از طریق 
گفت وگــو را دارم و قطعاً چنانچه اشــتباه 
و ضعفی از ناحیه ما وجود داشــته باشــد از 
نقطه نظرات ارائه شــده در راستای رفع آنها 
استفاده می کنیم و هیج ابایی از اصلاح و رفع 

ضعف نداریم.
رئیــس قــوه قضاییه بــار دیگر بــا تمیز و 
تفکیک قائل شدن میان دو مقوله اعتراض 
و اغتشــاش، بیان داشــت: قطعاً یک کنش 
اعتراضی شــامل آتش زدن قــرآن و پرچم 
و ســوزاندن امــوال مردم و کشته ســازی 
نمی شــود بلکه کنش اعتراضــی تعریف و 

چارچوب خاص و مشخص خود را دارد.
وی در ادامه به این نکته نیز اشــاره کرد که 
امروز دیگر پشــت پرده اغتشاشات اخیر و 

عاملین و محرکین اصلــی آن، کاملًا برای 
همگان روشــن گردیده و مبرهن گشــته 
کــه صهیونیســت ها، آمریکایی ها و برخی 
کشــورهای اروپایی در این وقایع دســت 
داشــتند و ســردمداران خود آنها نیز این 

موضوع را بر زبان می رانند. 
 محســنی اژه ای در ادمه ضمــن توضیح و 
تفسیر علل و اهداف کشــورهای متخاصم 
برای ایجاد اغتشــاش و ناآرامــی در ایران 
اســلامی، بیان داشــت: صهیونیســت ها ، 
آمریکایی ها و غربی ها وقتــی دریافتند که 
جنگ ترکیبــی و تبلیغاتی و انجــام ترور و 
اعمال تحریم های غیرانسانی برای شکست 
دادن ایران اســلامی کارســاز نیست و آنها 
در این جنگ همه جانبه خــود علیه مردم و 
نظام ایران شکســت خوردند، لذا چاره  کار 
را در تمهیــد مقدمات بــرای ناامن کردن 
ایران یافتند تا کشور ما را از مسیر پیشرفت 

بازدارند.
رئیس قوه قضاییه با اشــاره به شکست های 
متعــدد و پی درپــی مســتکبران در نقاط 
مختلــف جهــان اســلام از جملــه یمن، 
فلسطین، لبنان، عراق، سوریه و افغانستان 
گفت: سردمداران دوّل و رژیم های متخاصم 
با جهان اسلام برای ســرپوش گذاشتن بر 
شکســت های پرشــمار خود در برابر ملل 
اسلامی، ناچارند تا دست به تحرکاتی بزنند 

و به دروغ چنین وانمود کنند که هزینه های 
گزاف و هنگفت شــان نتیجه داده اســت. 
رئیس دستگاه قضا با اشــاره به برنامه ریزی 
پیچیده تدارک دیده شده از ناحیه دشمنان 
برای تحریــک مردم ایــران و همراه کردن 
آنها با عناصر اصلی اغتشاشات، اظهار کرد: 
دشــمن به مقصود خود نرســید و دوباره 
آدرس غلــط دریافــت کرد طــی روزهای 
گذشته ســردمداران برخی دوّل متخاصم 
نیز نسبت به کاسته شدن از حجم شعارها و 
جمعیت اغتشاشگران اذعان و اظهار تأسف 

کردند.           
وی بــا اشــاره بــه مترصد بودن دشــمن 
برای تمســک به هر بهانه ای جهت تهدید 
امنیــت روانی مــردم ایران، گفــت: امروز 
دیگر برای همگان مبرهن اســت که فوت 
یک دختر خانم ) که همه مــا را متاثر کرد( 
کاملًا بهانه بوده اســت؛ وقتی یک دستگاه 
رسمی و مسئول )پزشکی قانونی( با اعمال 
نهایت دقت و بررســی همه جانبه و علمی 
و تخصصی، نتایــج ناظر بر علــت فوت آن 
مرحومــه را به صــورت شــفاف در اختیار 
مردم می گــذارد، دیگر این بهانــه از همه 
سلب شده است و دیگر کســی که بخواهد 
همراستا با دشــمن تحرکاتی داشته باشد 
نمی تواند ادعا کند که موضوع را نمی دانسته 
و چنین فــردی هیچ حجتی نــزد خداوند، 

مردم و وجدان خود ندارد.   محســنی اژه ای 
همچنین از عموم مردم که در نقاط مختلف 
کشــور با برگزاری تجمعــات خودجوش، 
انزجار خــود را از عناصر اغتشاشــگر اعلام 
می دارند و به تکریم نیروهای حافظ امنیت 

می پردازند تقدیر و تشکر به عمل آورد.
رئیس قوه قضاییه همچنیــن ضمن تقدیر 
مجــدد از مجاهدت هــای نیروهای حافظ 
امنیت مردم بویژه نیروهای فراجا و بســیج 
از همکاران قضایی خــود نیز در بخش های 
مختلف بویژه ســازمان زندان ها و دادسراها 
به ســبب انجام تلاش مضاعف قدردانی به 
عمل آورد و بــه آنها توصیه کــرد که بیش 
از پیش نســبت بــه توطئه هــای عناصر 

شیطان صفت هوشیار باشند.  
رئیس دســتگاه قضا همچنین بار دیگر به 
مقامات دادســراها در سراسر کشور دستور 
داد تا نســبت بــه تکمیل پرونــده عناصر 
اصلی اغتشاشــات و عناصر وابسته به خارج 
و معانــدان و ضدانقلاب و عناصــری که به 
انحاء گوناگون از جمله تسَــبیب، معاونت 
و مباشــرت، موجبات تهدید امنیت مردم و 
تخریب و تحریق اموال عمومی و خصوصی 

را فراهم آوردند، تسریع داشته باشند.
 رئیــس قــوه قضاییــه بــه مقامــات 
دادگستری های سراسر کشــور نیز دستور 
داد تا پرونده های ارسال شــده از دادسراها 

پیرامون عناصر اغتشاشات را در دادگاه ها، 
خارج از نوبت مورد رســیدگی قرار دهند و 
در مراحــل بعدی در مرجــع تجدیدنظر یا 
حسب مورد دیوان عالی کشور نیز، نسبت به 
رسیدگی سریع و دقیق وفق موازین قانونی 
به این پرونده هــا اهتمــام و توجه صورت 

گیرد.   
وی همچنیــن به مقامــات دادســراها و 
دادگســتری ها نیز دســتور داد هر تعداد 
کیفرخواســت یا حکم که پیرامون عناصر 
اغتشاشــات صادر کرده اند را با اســتناد به 
مواد قانونی ناظــر بر آنهــا، از طریق مرکز 
رســانه قوه قضاییه بــه اســتحضار مردم 
برســانند چرا که مردم در ایــن رابطه توقع 
و انتظار به حق دارند و می خواهند از ســیر 
و مراحل رســیدگی به پرونده عناصری که 
امنیت شــان را تهدید کردند و در زندگی و 
کسب و کارشــان اخلال ایجاد کردند، آگاه 

باشند.
محسنی اژه ای همچنین به مقامات قضایی 
ذیربط نیز دســتور داد تا گزارش های خود 
پیرامون روند رســیدگی به پرونده عناصر 
اغتشاشــات را به صورت مســتمر به دفتر 
رئیس قوه قضاییه برای انجام پیگیری های 

مقتضی اعلام کنند.  
 رئیس قــوه قضاییــه در بخــش دیگری 
از ســخنانش در نشســت امــروز ضمــن 
گرامیداشــت هفته وحدت، اظهــار کرد: 
وحدت یــک موضوع مقطعــی و تاکتیکی 
برای جهان اسلام و نظام جمهوری اسلامی 
نیســت؛ پس از پیروزی انقلاب اســلامی و 
اســتقرار نظام مقدس جمهوری اســلامی 
با رهنمودها و ارشــادات امام راحل، برکات 
وحدت میان مسلمین برای همگان روشن 
و آشکار شد و مشخص گردید که دشمنان 
جهان اســلام چه میزان از ایــن وحدت و 
یکپارچگی و صفوف واحد مسلمین هراس 
و وحشت دارند.وی با بیان اینکه جمهوری 
اســلامی کانون و مرکز وحدت مسلمین و 
پیشتاز در این عرصه است، گفت: هر فردی 
که منافع و امنیــت و مصالح مســلمین را 
می خواهد بایــد از هرآنچه موجب اختلاف 
و تفرقه میان مسلمانان اســت، بپرهیزد و 
نســبت به راه ها و روش های دشمنان برای 
تفرقه افکنی که از جمله آنها فرقه ســازی و 
حتی تلاش برای تجزیه کشورهای اسلامی 

است، هشیار و بیدار باشد.

اعتراضدرایرانآزاداست

رییس سازمان غذا و دارو:

سهمعجیبرمدسیویردرسبدداروییکشوردر۱۴۰۰
خریدار  رییس ســازمان غــذا و دارو با 
اشــاره به افزایش مصرف داروها در دوران 
کرونا، ســهم حدود ۶هزار میلیارد تومانی 
»رمدسیویر« در ســبد دارویی کشور طی 
سال گذشته را مورد اشــاره قرار داد و گفت: 
در مجموع فشار زیادی به صنعت وارد شد، 
اما اکنون کنترل آن با اصلاح سیاست غلط 
ارزی دارو همراه شــده اســت.دکتر بهرام 
دارایی در مراســم افتتاحیــه هفدهمین 
دوره نمایشــگاه ایران فارما، گفت: صنعت 
داروسازی یک صنعت راهبردی برای کشور 
اســت که بعد از انقلاب آن را حفظ کرده و 
توســعه دادیم و به معنــای واقعی صنعتی 
بومی برای کشــور تلقی می شــود. صنعت 
داروسازی کشــور، صنعتی است که حلقه 
اتصال بین علم، دانشــگاه، جوانان، اشتغال 
و تولیــد اســت. در این صنعــت ظرافت و 
اقتــدار داخلــی و خارجی وجــود دارد که 
توانایــی زیادی هــم در منطقــه دارد.وی 
افزود: مســوول ســازمان جهانی بهداشت 
چند روز قبل بازدیدی از آزمایشگاه مرجع 
غذا و دارو داشــتند، باتوجه به تجربه ای که 
در ماموریت هایش در دنیا داشت، می گفت 
که صنعت داروســازی و وزارت بهداشــت 
ایران امیــد WHO در این منطقه اســت. 
امید منطقه به ویــژه در حوزه غذا باتوجه به 
بحران هایی که در منطقه داریم، با شماست. 
کشــورهایی مانند افغانســتان و عراق و ... 

مشــکل حاد در تهیه مواد غذایی دارند. بعد 
از جنگی کــه در اروپا راه افتاد، مشــکلات 
عدیده ای خــودش را نشــان داد. همانطور 
 کــه در کرونا بســیاری از معــادلات تغییر 
کرد و نقطه عطفی در حوزه ســلامت بود و 
بسیاری از پروتکل ها، شــیوه های درمانی، 
رفتارها و حتی مســیر تولید داروســازی را 
هم تغییر داد. این جنگ هــم در دنیا روی 
سلامت و تامین غذا تاثیر گذاشت. آنچه که 
در کشورمان به صورت بالقوه موجود است، 
هرجایی به دســت نمی آید. این وضعیت بر 
پایه دانشمندان جوان و نهضت دانش بنیان 
در کشور، ایجاد شده اســت.دارایی افزود: 
نمایشــگاه ایران فارمــا تجلــی واقعی از 
داشته های ما در کشور در حوزه داروسازی 
اســت که در منطقه هم می درخشــد. در 
چند ماهه اخیر رفت و آمدهای زیادی بین 
کشورهای منطقه از شــمال تا شرق و غرب 
وجود داشته اســت و امکانات زیادی برای 
صادرات محصــولات دارویی مــا به اقصی 
نقاط دنیا فراهم شــده است. یک زمانی فکر 
می کردیم کــه ثبت داروی ایرانــی در دنیا 
دشوار است، اما اکنون این اتفاق به سهولت 
دارد اتقاق می افتد. ما سراغ داروهای ژنریک 
و معمولــی نرفتیــم، بلکــه در داروهای با 
فن آوری بالا اقــدام کردیم.وی با بیان اینکه 
در ســال گذشــته بازار دارویی دنیا حدود 
۱٣۵۰ میلیارد دلار بــود، گفت: نزدیک ۵۰ 

میلیارد دلارش ماده اولیه بود. در عین حال 
بازار دارویی کشور ما در سال ۱۴۰۰ بالغ بر 
۶٣ هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان بوده است. با 
طرحی که امسال در حوزه دارو اجرا کردیم، 
بازار دارویی کشــور به حالت عادی خودش 
بازمی گردد. بازاری که تحــت تاثیر یک ارز 
به حالت خلســه رفته بودو بازار واقعی نبود، 
زیرا با ارزی پیش می رفت که وجود نداشت.

دارایی ادامه داد: بایــد توجه کرد که چیزی 
به اســم ارز ترجیحی وجود خارجی ندارد، 
باید در این ارز اقدامات زیادی انجام دهیم تا 
به ارز ۴٢۰۰ تومانی تبدیل شــود و بنابراین 

مشکلات زیادی برای ما وجود داشت.
دارایی با بیان اینکه تا قبل از ســال ۱٣۹۷ 
مشکل خاصی با دارو نداشتیم، گفت: البته 
کمبودهای مقطعی و تحریم هــا تاثیراتی 
داشت، از سال ۱٣۹۷ شــروع افت صنعت 

داروســازی بود و این قضیه تا بی اثر کردن 
این صنعت در کشــور پیــش می رفت که 

می توانست خطرناک باشد.
وی بــا بیان اینکــه ما حدود ٣۰ دانشــکده 
داروسازی در کشــور تاسیس کردیم، گفت: 
سال گذشــته مجلس دو میلیارد دلار برای 
تامین دارو و تجهیزات پزشکی کشور مصوب 
کرد. این بودجه همان شــهریور پارســال 
تمام شــد. این درحالیســت که صنعت پویا 
داریم و ســال گذشــته حدود ۵۰ میلیون 
عدد واحــد دارو تولید کردیم. ایــن مقدار 
نصف ظرفیت داروســازی ما است و نیمی از 
ظرفیــت دارویی ما خالی اســت. باید توجه 
کرد که به دلیل سیاســت های ارزی ما افت 
٨۰ درصدی در صادرات داشتیم. پیش از این 
صادرات مان به کشور افغانستان ٢۰ میلیون 
دلار به صورت رسمی بود که از بین رفت. در 
عین حــال افت کیفیت هم داشــتیم. وقتی 
محدودیت ارزی ایجاد کــرده و نوع ارز را هم 
تعیین می کنید، منبع مــواد اولیه تان دیگر 
در اختیارتان نیســت، زیرا ممکن است ارز 
فلان کشــور را در اختیار نداشته باشید و در 
نتیجه منبع همیشــگی را در اختیار ندارید.

دارایی گفت: وقتی روی دارو و کیفیت بحث 
می کنیم، باید ملاحظات زیــادی را در نظر 
بگیریم. هر کشــوری برای ذخایــر داخلی 
خودش حد مشخصی را می گذارد و این حد 
مشخص برای یکســال به تولیدکننده برای 

کنترل مسائل مالی، تبادلات خارجی، ثابت 
نگه داشــتن مواد اولیه و جانبی و در نتیجه 
تولید پایــدار، یکنواخت و بــا کیفیت قابل 
قبول کمک می کند، اما ما با محدودیت ارزی 
همه این موارد را از بیــن بردیم و فقط کاری 
کردیم که بتوانیــم دارو را تامین کنیم.وی با 
بیان اینکه سال قبل حدود ۱٣ درصد از سبد 
دارویی مــا داروهای بیولوژیــک بود، گفت: 
امیدواریم در این زمینه به سرعت به حد قابل 
قبولی برسیم. این به ما این انرژی را می دهد 
که بتوانیم منابــع لازم را جذب کنیم. حدود 
 OTC ۱٢ درصد از ســهم بازار هم داروهای
بود. در عین حال آنچه به شــدت در آینده به 
آن نیاز داریم، داروهای مشــتق از پلاسما و 
صنعت پلاسما اســت. چراکه کرونا بسیاری 
از رفتارها را تغییر داد و مصرف بســیاری از 
داروها بــالا رفت. علاوه بــر آن بیماری های 
نوظهور و بیماری هایی که تشــدید شــده 
و گســترش می یابند، به ما نشــان می دهد 
که باید در این حوزه خودکفا باشــیم. بحث 
داروهای مشتق از پلاسما هم می تواند نقطه 
قوت و هم نقطه آســیب پذیر ما باشد.دارایی 
اظهار کرد: در ســال گذشــته سهم عجیبی 
بــرای داروهای کرونــا به ویژه رمدســیویر 
داشــتیم. به طوری که ۶ هزار میلیارد تومان 
ســهم این دارو در ســبد دارویی کشور شد. 
درباره داروهای فاویپراویــر، هپارین و ...هم 

همین شرایط بود.



بــه گزارش روابط  همدان – ذلیخا کرمی
عمومی اداره کل اســتاندارد استان همدان، 
دکتر مهدی اسلام پناه؛ معاون رئیس جمهور 
و رئیس ســازمان ملی اســتاندارد ایران، در 
سفر استانی خود به همدان از کارخانه سیم 
و کابل همدان بــا قدمت بیش از ۴۰ ســال 
بازدید کرد. اسلام پناه در حاشیه این بازدید 
در جمع خبرنگاران گفت: این واحد تولیدی 
نمونه استاندارد کشــور، محصولات بسیار 
استراتژیکی را در صنعت سیم و کابل کشور 
تولیــد می کند. این مجتمع بــه لطف الهی، 
توانسته اســت بازار هدف صادراتی خوبی را 
با اســتفاده از کیفیت و مرغوبیت استاندارد 
تصاحب کند و مستمرا آن را در دست داشته 

باشد.
وی با بیــان اینکه فضای دانشــی خوبی در 
این مجتمع حاکم اســت، گفت: مجتمع از 
آزمایشــگاه های تاییــد صلاحیت 17۰25 
برخوردار است. این آزمایشــگاه های تایید 
صلاحیت شده می توانند محل نمونه گیری 
و گزارش سایر آزمایشــات در صنایع مشابه 
تولیدی مجتمع باشند. این مجموعه برنامه 
توســعه ای خوبــی را در نظــر دارد. با روند 

تولید کنونــی می توانیم به تــداوم صادرات 
محصولات و کسب ســبد بزرگی از ظرفیت 
تولید داخــل از جانب ایــن مجتمع امیدوار 

باشیم.
وی تاکیــد کرد: ایــن ســبک از مرغوبیت 
امیدبخش اســت. کالای ایرانــی با کیفیت 
پایدار و قابــل رقابت می تواند نام آور نشــان 
و برنــد جمهــوری اســلامی در بازارهای 
هدف باشــد. این واحد اصیل و با قدمت ما را 
در همدان خوشــحال کــرد. در روز جهانی 
استاندارد، این مجموعه با حضور مدیرعامل 
و موسسین آن، لوح و تندیس نماد توانستن 
و خواســتن ایرانی را در قالــب واحد نمونه 
اســتاندارد از دســتان آقای رئیس جمهور 

دریافت خواهند کرد.
وی در خصوص سفر استانی خود به همدان 
خاطرنشان کرد: نظام استانداردسازی، تایید 
صلاحیت، انطباق و اندازه شناسی اوزان، نیاز 
دارد در ارتباط با زنجیره ارزش کل؛ از واردات 
تا تولید و صــادرات در یک تعامــل و تعادل 
پایدار باشد. در این ســفر دوروزه به همدان 
هم با ظرفیت های کالا و خدمات استان هم با 

ظرفیت های گردشگری آشنا شدیم.

وی یادآور شــد: در جلســه شــورای عالی 
استاندارد استان 5 دستور کار مهم و کاربردی 
که ناظر بر حل مســائل استان بود را تصویب 
کردیم که از فردای پس از تصویب برای اجرا 

عملیاتی خواهد شد.
اســلام پناه اظهار کــرد: اســتان همدان، 
اســتان تاریخ و تمدن به عنــوان مرکزیت 
استانداردســازی میــراث ســیاحتی در 
کشور شــناخته شــد و بنا شــد که تدوین 
استانداردسازی و نظامات تایید صلاحیت به 
کمک نخبگان، فرهیختگان و صاحبین خرد 
در استان تهیه و تدوین و برای کل کشور قابل 

اجرا شود.
وی ادامــه داد: اختیارات لازم بــرای رفع و 
رجوع مشکلات در جهت گشایش اقتصادی 
به واحدهای استان و مســئولین و استاندار 
همدان به عنــوان نماینده عالــی دولت در 
استان داده شــد. فرای این مباحث در حوزه 
تولید محصــولات باغــی و زراعی بــا نگاه 
صادرات محور مصوبات لازم در شورای عالی 
استاندارد استان اخذ شد. در حوزه تولیدات 
های تک و صدور مجــوز محصولات صنعتی 
و فناور و دانش بنیان نیز مســائل ســازمان 

صنعت، معدن و تجارت رفع و رجوع شد.
معــاون رئیس جمهور بیان کــرد: مباحثی 
و  خدمــات  آسانســور،  حوزه هــای  در 
استانداردسازی مسائل گردشگری تصویب 
شد. برخی از این مســائل نیازمند مصوبات 
ملی بود که با حضورم در استان این موضوع 
تســهیل و در کمترین زمان انجام شــد. در 
مجموع ســفر اســتانی به همدان را سفری 
مفید، موثر و عملیاتــی می دانم. این جنس 

ســفرها در صحنه و حوزه تولید قرار گرفتن 
و گشــایش امور را رقم زدن و تقدیر و تشکر 
کــردن در شــرایط فعلی کشــور می تواند 

ارزشمند باشد.
وی در پایان گفت: تولیدکنندگان سنگربانان  
اساسی اقتصاد کشور هستند و نجات کشور 
در گرو مســائل مرتبط با تولید است و همه 
باید از تولیــد حمایت کرده و بــا رفع موانع 

ظرفیت های تولید را بیافزاییم.

مدیــرکل راهداری وحمل ونقل  ایلام-حسن بیگی
جاده ای اســتان ایلام:میــزان جابجایی مســافر نیمه 
نخست سال جاری نسبت به مدت مشابه سال گذشته 

در این استان 7۴ درصد افزایش داشته است.
 مدیرکل راهــداری و حمل و نقل جــاده ای ایلام گفت: 
میزان جابجایی مسافر نیمه نخست سال جاری نسبت 
به مدت مشــابه سال گذشته در این اســتان 7۴ درصد 

افزایش داشته است.
ســید زاهدین چشــمه خاور با اشــاره به آمار سفر و 
مســافر بوســیله ناوگان حمل و نقل عمومی از مبدا 
استان به ســایر نقاط کشــور در بازه زمانی یاد شده 
)نیمه اول ســال جاری(، اظهار داشت: این مدت یک 
میلیون و ۹۶ هزار و ۸75 مســافر بــا تعداد ۹5 هزار و 

72۰ سفر جاجا شده اند.
وی تاکید کرد: این  میزان جابجایی مســافر نســبت به 

مدت مشــابه ســال قبل 7۴ درصد و تعداد سفر نیز 2۹ 
درصد افزایش افزایش داشته است.

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جــاده ای ایلام به تردد 
وسایل نقلیه اشــاره کرد و یادآور شد: تردد وسایل نقلیه 

در جاده های این استان در بازه زمانی شهریورماه نسبت 
به مدت مشابه سال گذشته 122 درصد افزایش یافت.

چشمه خاور تاکید کرد: از آغاز سفرهای اربعین حسینی 
در شــهریورماه، تردد تعداد هفت میلیــون و 7۳ هزار و 
2۹۹ وسیله نقلیه در جاده های اســتان به ثبت رسیده 
است که نسبت به مدت مشابه ســال قبل 122 درصد 

افزایش نشان می دهد.
وی بیان کرد: بیشــترین تردد به ترتیب ســهم محور 
ســرابله - ایلام با ۳77 هزار و 5۹۳ ، ایلام - مهران ۳27 
هزار و ۴7۹ تردد و محور شباب - ســرابله با ۳21 هزار و 

۶۸2 تردد بوده است.
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای ایلام با اشاره به 
میزان تردد زائران در بازه زمانی یاد شــده )شهریورماه( 
یادآور شد: این مدت سه میلیون و 1۳۰ هزار و 7۹۴ نفر 

از این مرز تردد )ورود و خروج( کردند.

ایســنا/اصفهان مدیر نورد  اصفهان-مریم مومنی
ذوب آهن اصفهان در خصوص تولیــدات این مجموعه 
در شــش ماه اول ســال جاری، گفــت: در کارگاه نورد 
۳5۰ دو رکورد تولید محصول کلاف تیرماه 2۰,۸۰۰ و 
شهریورماه 2۰,۹۰۰ تن در مجموع به میزان ۴1,7۰۰ 
تن و در سایزهای 5.5 تا 12 با کمترین ضایعات در نیمه 

اول سال جاری به ثبت رسید.
محمدامین یوســف زاده با بیان اینکــه مجموعاً برای 
نخســتین بار در ۶ ماهه نخست امســال تناژ بی سابقه 
۹۶,۴۴7 تن کلاف به ثبت رســید، اظهار کرد: مجموع 
تولید کلاف در ســال 1۴۰۰ بالغ بر 1۶۸ هزار و ۶1۴ تن 
بوده که نشان می دهد تولید کلاف در سال 1۴۰1 حدود 
15 درصد نسبت به مشابه ســال قبل رشد داشته است. 
این رقم در کل ســال 1۳۹۹ برابر ۳۸ هزار و ۴۰ تن بوده 

که گویای رشد چهار برابری در دو سال اخیر است.
وی با بیــان اینکه مهندســی نــورد و کارگاه ۳5۰ این 

آمادگــی را دارد در صــورت تأمین شــمش و قطعات 
ضروری امسال رکورد 2۰۰ هزار تن درسال برای تولید 
کلاف را ثبت کند، افزود: در کارگاه نورد ۶5۰ نیز 2,۴۳۰ 
تن ریل و همچنین H2۴ )ســبک و سنگین( در مرحله 
نخست تولید آزمایشی که موفقیت آمیز هم بود به میزان 
1,2۰۰ و تیرآهن ۳۰ سبک نیز برای نخستین بار با طرح 
جدید به میــزان 2,71۸ تن با حداقــل ضایعات تولید 
شــدند و همچنین با تغییر طرح منحصر بــه فرد که در 
نورد تیرآهن ۳۰ انجام گرفت، به طوری که روش تولید با 
تمرکز روی تاندم میل و قفسه A5 این محصول با شرایط 
بهتری، با همان تناژ، اما بــا کیفیت بالا که عیوب فلزی و 

ابعادی آن به نصف کاهش پیدا کرد، تولید شد.
 یوسف زاده تصریح کرد: آرک TH۳۶ اواخر سال گذشته تولید 
شد، اما نتایج آن در نیمه نخست امسال و به میزان 1,1۰۰ تن 
به ثمر نشست که این محصول استراتژیک، در ایمن سازی 

معادن به ویژه در اکتشافات عمقی حرف اول را می زند.

مدیر نورد ذوب آهن اصفهان اظهار کرد: ریل R1۸ نیز از 
جمله سایر محصولات بود که حدود 1,۰۰۰ تن در شش 
ماهه امسال تولید شــد و تیرآهن 1۸ نیز در کارگاه نورد 

5۰۰ رکورد تولید ۹15, 7۴را به ثبت رساند.
یوسف زاده گفت: تولید تیرآهن 2۰ برای نخستین بار در 
کارگاه نورد 5۰۰ به میزان 5۰۰ تن به ثبت رســید و این 
فرصتی شــد تا در کارگاه ۶5۰ فرصت تولید محصولات 

صنعتی و استراتژیک ایجاد شود.
وی اظهار کرد: ناودانی 1۸ نیز به صورت انیورســال در 
نورد 5۰۰ با رعایت کیفیت، شکل ظاهری و تناژ تولیدی 
به میزان 5,۶۹۰ تن به ثبت رسید و ناودانی2۰ سنگین 

کارگاه ۶5۰ به روش انیورسال نیز نورد شد.
به گفته مدیــر نورد ذوب آهن اصفهان، در شــش ماهه 
ابتدایی امســال حدود ۸2۰ هزار تن انــواع محصول با 
ارزش افزوده بالا در کارگاه های مختلف مهندسی نورد 

ذوب آهن اصفهان تولید شد

ایلام

اصفهان

مدیرکل راهداری وحمل ونقل جاده ای استان اعلام کرد؛

رشد 74 درصدی جابجایی مسافر در ایلام

مدیر نورد ذوب آهن اصفهان مطرح کرد؛

وده بالا در نورد ذوب آهن تولید ۸۲۰ هزار تن محصول با ارزش افز

رئیس سازمان جهاد  ارومیه-رحیم جباردخت
کشاورزی آذربایجان غربی از پیش بینی برداشت 1۸۰ 

هزار تن انگور از باغات استان طی سالجاری خبر داد.
به گزارش روابط عمومی ســازمان جهاد کشــاورزی 
آذربایجان غربــی، اکبر کرامتــی در خصوص میزان 
برداشت انگور در اســتان اظهارکرد: سطح زیرکشت 
باغات انگور اســتان شامل ســطح غیربارور حدود ۳ 
هزارهکتاراعم از آبی و دیم و ســطح زیر کشــت بارور 
حدود 2۰ هزار هکتار شــامل 15 هزار و 52۰ هکتار 
آبی و ۴ هزار و 7۰۰ هکتار دیم اســت و شهرســتان 
ارومیه رتبه اول را از نظر سطح زیر کشت این محصول 

داراست.
کرامتی افزود: از مجموع بیــش از 1۸۰ هزار تن انگور 
تولیدی در استان، 15۰ هزار تن به صورت آبی و بقیه 

به صورت دیم برداشت می شود.
وی خاطر نشــان کرد: انگور دومیــن محصول باغی 
اســتان بوده و بیش از ۳۰ هــزار بهره بــردار به طور 
مســتقیم و ۳۰ هزار نفر به صورت غیر مستقیم در امر 
داشت و برداشــت، بســته بندی و حمل و نقل انگور 

فعالیت نموده و از این راه امرار معاش می کنند.
وی با بیان اینکه این اســتان رتبه چهارم کشوری در 
تولید انگور را بــه خود اختصاص داده اســت، گفت: 
سالانه بیش از ۴1۰ تن آب غوره توسط ۳ واحد آبغوره 

گیری به صورت صنعتی در ســطح استان استحصال 
می شــود، غوره در مصارف خانگی و تهیه ســالادها و 
چاشنی غذاها بکار می رود و بخش عمده ای از آبغوره 

نیز در استان نیز به روش سنتی خانگی تهیه می شود.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی آذربایجان غربی با بیان 
اینکه انگور سیاه سردشت عمدتا مصرف صنعتی دارد، 
اضافه کرد: شهرهای عمده تولید کننده این محصول 
نیز ارومیه، میاندوآب، نقده، سردشــت، مهاباد است و 
عمده باغات دیم انگور در شهرســتان های سردشت 

قرار گرفته اند.

مدیر نیروگاه بخار شــهید  قزوین-مریم نقدی 
رجایی قزوین گفت: واحد شماره سه بخاری نیروگاه 
شــهید رجایی قزوین به ظرفیت 25۰ مگاوات برای 
انجام تعمیرات دوره ای از شــبکه سراسری تولید برق 

خارج شد.
حبیب شــریفی  با اعلام ایــن خبر افزود: براســاس 
برنامه زمان بندی پیش بینی شــده، واحد شماره سه  
بخاری این نیروگاه به عنوان اولین  واحد در این فصل 
از تعمیرات واحدهای سیزده گانه، از شبکه سراسری  
تولید برق خارج شد تا تحت تعمیرات بازدید دوره ای 

قرار گیرد.
شریفی افزود: در این دوره از تعمیرات که به منظور 
کسب آمادگی واحد شماره ســه بخاری برای تولید 
برق در پیک تابستان 1۴۰2 انجام می شود، بازدید 
از فن هــا و الکتروموتورهای ۶/۶کیلو ولت، تســت 
نشــتی لوله های فاینال رهیت و بازدید از بســکت 
های ایر هیتر، بازدید لوله های فشــار بالا، بازدید از 
پمپ ها و الکتروموتورهای ۶/۶کیلو ولت، به عنوان 
بخشــی از اقداماتی است که از ســوی متخصصان 
امــور تعمیــرات مکانیک ایــن نیروگاه بــه انجام 

می رسد.
وی اظهار داشــت: در حوزه الکتریک و ابزار دقیق هم 
متخصصان تعمیرات نیــروگاه، بازدید و ســرویس 
بریکرهــای ۴۰۰ ولــت، بازدید و ســرویس ژنراتور 

سیســتم تحریک، تســت رله های حفاظتی، تست و 
تنظیم ترانســمیترهای دبی، بازدید و کالیبراسیون 
تنظیــم  و  جدید،کالیبراســیون  آنالایزرهــای 
ترانسمیترها، همچنین تســت و تنظیم ترانس های 
سیستم اطفای حریق و انجام تســت های مربوطه را 
بر روی انواع تجهیزات الکتریکــی و ابزار دقیقی انجام 

خواهند داد.
براســاس برنامه زمان بندی پیش بینی شــده، واحد 
شماره ســه  بخاری این نیروگاه به عنوان اولین  واحد 
در این فصــل از تعمیرات واحدهای ســیزده گانه، از 
شبکه سراسری  تولید برق خارج شد تا تحت تعمیرات 

بازدید دوره ای قرار گیرد.

آذربایجان غربی وین قز

برداشت بیش از 180 هزارتن انگور از باغات آذربایجان غربی ج شد وگاه شهید رجایی از مدار تولید خار واحد شماره سه بخاری نیر

رئیس سازمان ملی استاندارد ایران در بازدید از واحد نمونه استاندارد کشور:

سیم و کابل همدان توانسته است بازار هدف را تصاحب کند

رضا عظیمی رئیس شورای اسلامی شهرستان 
اسلامشهر شد

رضا عظیمی رئیس شورای  اسلامشــهر-میرخلیل شــیدایی
اسلامی شهرستان اسلامشهر شد.

با رای نمایندگان شــوراهای شهرستان ، عضو شــورای شهر اسلامشهر 
بعنوان رئیس شورای اسلامی شهرستان اسلامشهر انتخاب شد.

به گزارش مرکز ارتباطات شهرداری اسلامشهر ،صبح دیروز نهم مهر ماه 
چهل و چهارمین جلسه رسمی شورای اسلامی شهرستان اسلامشهر با 
حضور تمامی اعضاء و با دستور جلسه انتخاب هیئت رئیسه جدید برگزار 
و پس از رای گیری رضا عظیمی رئیس کمیســیون حقوقی و شهرسازی 
شورای اسلامی شــهر با حداکثر آرا بعنوان رئیس شــورای شهرستان 

انتخاب شد.

شهردار تبریز:

وژه  عمرانی و خدماتی در تبریز به ۱۱ پر
 بهره برداری می رسد

شــهردار تبریز گفــت: 11 پروژه عمرانی  تبریز -رحیم جباردخت
و خدماتی به مناســبت هفتــه وحــدت و همزمان با المپیاد ورزشــی 

آتش نشانان در مناطق مختلف این شهر به بهره برداری می رسد.
یعقوب هوشــیار افزود: برای اجرای این پروژه هــا ۸57 میلیارد تومان 
هزینه شــده که بخش عمده ای از آن برای خرید 1۰۰ دستگاه اتوبوس 

صرف شده است.
وی با بیان اینکه بهره بــرداری از این پروژه ها بصورت همزمان و بدون 
هیچگونه تشریفاتی انجام می شود، اظهار داشت: این پروژه ها شامل 
تقاطع غیرهمســطح شــهید فلاحی، ایســتگاه های 15 و 1۶ مترو، 
فرهنگسرای کودک منطقه 2، ســاختمان پلیس منطقه 5، پارک رز 
منطقه ۹، خیابان اســتاد محمد عابدی منطقه ۹، پروژه اســد گؤلی، 
ستاد فرماندهی کل آتش نشــانی، چند پروژه آســفالت و بهسازی و 

پیاده رو سازی است.

در شورای بیمه های استان قم مطرح شد؛

ورت آموزش های نوین بررسی ضر
 در صنعت بیمه

قم-عباس قاسمی میمند جلسه ماهیانه شرکت های بیمه استان 
قم به میزبانی شرکت بیمه پارسیان  با حضوراستادعباس گلچینیان در 

سالن فرهنگیان قم برگزار گردید.
وفایی به عنوان رئیس شــورای هماهنگی بیمه های اســتان قم ضمن 
تبریک هفته دفاع مقدس و یاد رشــادت های جوانان این مرز و بوم برای 

دفاع از امنیت و ناموس این کشور این جلسه را آغاز کرد.
سپس استاد گلچینیان استاد و پژوهشــگر صنعت بیمه و مدیر عامل 
موسسه بانگ رهروان دانش به معرفی خود و ســابقه فعالیت خود در 

صنعت بیمه اشاره و به بررسی مشکلات صنعت بیمه پرداخت.
وی یخ زدگی روش های بازاریابی و نرخ شکنی های نامتعارف و غیر حرفه 
ای و روش های پرداخت خسارت سنتی را از جمله مشکلات رایج صنعت 

بیمه ذکر کرد و به تبیین راه های تعالی در این صنعت پرداخت.
این استاد و پژوهشگر صنعت بیمه راه تعالی صنعت بیمه را نوآوری و تفکر 
جدید در ارزیابی ریسک نحوه بازاریابی، مدیریت ارتباط با مشتری، تغییر 

فرم های بازدید ذکر کرد.
اســتاد گلچینیان ضمن تحســین دوستی و همبســتگی بین شرکت 
های بیمه استان قم بیان کرد: موسســه آموزشی رهروان دانش که خود 
تأسیس کرده است در جهت پیشــبرد آموزش شبکه فروش به مدیران و 

کارشناسان صنعت بیمه آمادگی های لازم را دارد. 
در بخش دیگری از این جلسه  عابدی رئیس کارگروه آموزش به بیان 
عملکرد کارگروه در حدود ۶ ماه سال پرداخت وضمن تشکر از اعضای 
کارگروه و همراهی مدیران، برگزاری کلاس الگوی رفتاری دیســک 
برای مدیران، برگزاری کلاس امور مالیاتی برای شبکه فروش در 1۰ 
ساعت ، تعامل با روزنامه ها و جراید جهت مصاحبه با مدیران و انتشار 

اخبار شورا را از جمله این اقدامات دانست.
وی اضافه کرد: دوره های آموزشی بعدی شــامل آموزش های بازاریابی 
شبکه فروش و دوره MBA نیز پیگیری و جزئیات زمان و نحوه برگزاری 

آن را اعلام کند.
در ادامه حمیدی رئیس کارگروه درمان ضمن ارائه گزارشــی از فعالیت 
های کارگروه درمان و موفقیت های بدست آمده در انعقاد قرارداد با مراکز 
درمانی سطح استان پرداخت  و اقدامات انجام شــده در این زمینه  را در 

سطح کشور کم نظیر دانست.
 وی ضمن تشکر از کارشناســان کارگروه درمان از مدیران شرکت های 
بیمه درخواست همراهی بیشــتر با کارگروه درمان جهت تحقق اهداف 

مشترک را خواستار شد.
درپایــان رئیس شــورای هماهنگی ضمن تشــکر از حضور اســتاد 
گلچینیان و مدیران محترم شــعب شــرکت های بیمه استان قم در 

جلسه، از فعالیت های کارگروهها قدردانی کرد.

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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هشدار دوباره بانک مرکزی به بانک ها
بلوکهکردنبخشیازتسهیلاتاعطایی

ممنوعاست
اخذ هرگونه ســپرده به عنوان وثیقه نقدی به هر عنوان، قبل و یا بعد از 
اعطای تسهیلات توسط بانک ها و موسسات اعتباری غیربانکی ممنوع 

است.
 به نقل از بانــک مرکزی، روابــط عمومی بانک مرکــزی، این بانک در 
بخشنامه ای به شبکه بانکی تصریح کرده است: بر اساس مفاد بخشنامه 
شــماره ٣۷۵۵۱۷   /۰۰ مورخ ٢٣    اســفند ســال ۱۴۰۰ موضوع ابلاغ 
مصوبه جلسه مورخ ٢۱ اسفند سال ۱۴۰۰ هیئت عامل بانک مرکزی؛ 
اخذ هرگونه ســپرده به عنوان وثیقه نقدی به هر عنوان، قبل و یا بعد از 
اعطای تسهیلات توسط بانک ها و مؤسسات اعتباری غیربانکی ممنوع 

است. 
همچنین، چنانچه بانک ها و مؤسســات اعتباری غیربانکی در راستای 
بخشنامه شــماره ۱۰۰٨٣٢    /۹۹ مورخ ۹ تیرماه ســال ۱٣۹۹ قبل از 
اعطای تســهیلات و منوط به توافق قبلی، اقدام به اخذ وثیقه نقدی در 
قالب سپرده سرمایه گذاری مدت دار از تســهیلات گیرنده کرده است، 
پرداخت سود علی الحساب به ســپرده مذکور معادل نرخ سود متناظر 
با دوره زمانی آن ســپرده مشــابه ســپرده هایی که وثیقه تسهیلات 

نمی باشند، الزامی است.
لازم به ذکر اســت، گزارشــات دریافتی، بررســی های به عمل آمده 
و شــکایات ثبت شــده در بانــک مرکــزی، حاکی از عــدم رعایت 
بخشنامه های یادشده و تخلف از ســوی برخی از بانک ها و مؤسسات 
اعتباری غیربانکی اســت که در صورت تداوم تخلف مذکور، موضوع 
مشــمول اقدامات نظارتی و طرح در هیئــت انتظامی بانک ها خواهد 

شد.
 از این رو مقتضی اســت به قید تســریع اقدامات لازم به منظور رعایت 
کامل ضوابط یادشده اتخاذ شود و بر حســن اجرای آن نظارت دقیق به 

عمل آید.

ویژگیهایایرانچکهای۱۰۰هزارتومانی
جدیدچیست؟

ایران  چک ۱۰۰هزارتومانی جدید با طرح بارگاه حضرت معصومه )س( 
٢۱ شهریور با امضای علی صالح  آبادی منتشر شده است.

ایران چک  ۱۰۰هزارتومانی جدید کــه منقّش به تصویر بارگاه حضرت 
معصومه )س( است ٢۱ شهریور ۱۴۰۱ توسط سازمان تولید اسکناس 

و مسکوک بانک مرکزی منتشر شده است.
طــرح روی ایران چک هــای ۱۰۰ هزارتومانی جدید بــارگاه حضرت 
معصومه )س( در قم و طرح پشت این ایران چک ها، میدان گازی پارس 

جنوبی است.
در نمونه قبلی ایران چــک ۱۰۰ هزارتومانــی روی ایران چک، تصویر 
تخت جمشید و پشت آن تصویر میدان گازی پارس جنوبی چاپ شده 

است.
نخ امنیتی پنجره ای با رنگ متغیر

این نخ دارای پوشــش ویژه ای اســت که با تغییر زاویه دید، رنگ آن از 
طلایی به سبز تغییر می کند، همچنین به روی آن، تصویر نقشه ایران و 

عبارت لاتین I.R.IRAN درج شده است.

مرکب متغیر رنگی مغناطیسی
پشــت ایران چک عــدد ۱۰۰ به صورت لاتیــن با اســتفاده از مرکب 
فوق امنیتی مغناطیســی چاپ گردیده که در صورت تغییر زاویه دید، 

طیف رنگی عدد ۱۰۰ از طلایی به سبز تغییر می نماید.

نوار درخشان
در چاپ قسمتی از پشــت ایران چک، از مرکب درخشان به صورت نوار 
عرضی استفاده شده که در صورت تغییر زاویه ایران چک، طرح مذکور 

به صورت درخشان نمایان می گردد.

تصویر مکمل
قسمتی از عدد ۱۰۰ در رو و قســمتی دیگر از آن پشت ایران چک چاپ 
شــده اســت که مقابل نور همدیگر را تکمیل می کند و عــدد ۱۰۰ را 

به صورت کامل نمایان می سازد.

چاپ برجسته
این نوع چاپ با انگشــتان دســت به ســهولت قابل لمس و شناسایی 
می باشــد. تصویر بنای اصلــی روی ایران چک، عبــارت بانک مرکزی 
جمهوری اســلامی ایران و ارزش اســمی ایران چک به این روش چاپ 

شده اند.

واترمارک و الکتروتایپ
تصویر سه بعدی بخشــی از ضریح حرم حضرت معصومه )س( همراه با 
عدد ۱۰۰ به صورت لاتین که به شکل مخفی در خمیره کاغذ قرار گرفته 

است و مقابل نور به راحتی قابل رؤیت می باشد.

الیاف فلورسنتی نامرئی
در فرایند ساخت کاغذ ایران چک از الیاف بســیار ریزی استفاده شده 
اســت که هر یک از این الیاف در زیر نور ماوراءبنفش، در رنگ های آبی، 

قرمز، سبز و زرد مشاهده خواهد شد.

شماره سریال
چاپ شماره سریال ها با اســتفاده از مرکب قرمز و آبی فلورسنت انجام 
شده است و تحت تابش نور ماوراءبنفش به رنگ های طلایی مایل به زرد 

و آبی روشن تغییر طیف می دهند.

چاپ با مرکب فلورسنت
نوعی مرکب که در چاپ افســت بخش هایی از زمینه به کار رفته است، 
این مرکب با تابش نور ماوراءبنفش، بازتاب نور شدید دارد و به رنگ زرد 

تغییر می کند.

ریزنوشته )میکروپرینت(
نوشــته های بســیار ریزی که با ابــزار بزرگ نمایــی قابل رؤیت 
هســتند و تنها دســتگاه های چــاپ امنیتی قادر بــه چاپ آن ها 

هستند.

 طراحی خطی سه بعدی )مدالین(
نوع ویژه ای از طراحی امنیتی است که در آن نقوش به صورت برجسته 

به نظر می آیند. 

بازدیدهیاتاقتصادیکشوربنگلادشازموزه
بانکملیایران

برخی از مسئولان اقتصادی بنگلادش از بخش های مختلف موزه بانک 
ملی ایران بازدید کردند.

هیاتی از مسئولان اقتصادی کشــور بنگلادش از موزه بانک ملی ایران 
بازدید کردند .

در این هیات که رحمت اله معین ابوحنا معــاون وزیر امور اقتصادی و 
دارایی ،  اقبال حسین خان مدیر کل آسیای غربی وزارت خارجه،  شهید 
الاسلام دبیر اول ســازمان مالیاتی و نیاز مرشــد دبیر دوم این سازمان 
ضمن بازدید از مــوزه بانک ملی ایران با تاریخچه تاســیس این بانک و 

سیر تحول بانک و پول در کشور نیز آشنا شدند.
لازم به ذکر اســت، موزه بانک ملی ایران، تاریخ بانکداری ایران است و 
بسیاری از اشیای قدیمی از جمله لوازم و امکانات بانکداری را در معرض 

دید مخاطبان خود قرار داده است.
موزه بانک ملی ایران در خیابان فردوســی تهران واقع اســت و در آن 
مجموعه ای ارزشمند از ســکه ها، تابلوهای نفیس خوشنویسی، فرش 
و مینیاتور، نقاشی های مدرن و کلاســیک، مسکوکات، اشیای قیمتی 
و کهن اهدا شــده از طرف بانک ها و یا شــخصیت های برجسته دنیا و 
تاریخ،آثار قلمزنی، ادوات و ابزارهــای تاریخی و قدیمی بانکداری و نیز 

اسناد معاملات بزرگ است.

بانکتوسعهتعاون۵۶۰۰میلیاردریالتسهیلاتبه
مددجویاننهادهایحمایتیپرداختکرد

بانک توسعه تعاون تا یازدهم مهرماه ســال جاری ۵۶۰۰ میلیارد ریال 
تسهیلات به مددجویان نهادهای حمایتی پرداخت کرد.

بانک توســعه تعاون به عنوان بانک عامل در طرح ملی اشــتغال پایدار 
روستایی و عشــایری بیش از ٣۱ هزارمیلیارد ریال تسهیلات پرداخت 
کرده اســت که از این میزان بیــش از ۵۶۰۰ میلیارد ریــال به معرفی 
شــدگان نهادهای حمایتی اختصاص یافته اســت. از ناحیه این میزان 
تسهیلات پرداختی ۱٣ هزار و ۱۶۵ طرح از سوی مددجویان در سراسر 

کشور راه اندازی شده است.
بررسی عملکرد شــعب بانک توســعه تعاون در سراســر کشور نشان 
می دهد، استان خراسان رضوی با ٨۱۶ طرح، فارس با ٨۰٣، آذربایجان 
شرقی با ۷۴٨، کرمانشاه با ۶۷٢ و کرمان با ۵۹٢ طرح در رتبه های اول 

تا پنجم تعداد طرح های مشمول پرداخت تسهیلات قرار دارند.
اســتان فارس با ٣٨۴ میلیارد ریال، خراســان رضوی با ٣۷٢ میلیارد، 
آذربایجان شرقی با ٣۰۶ میلیارد، کرمانشاه با ٢۷۶ میلیارد و خوزستان 
با ٢۶۱ میلیارد ریال در رتبه های اول تا پنجم میزان پرداخت تسهیلات 

قرار دارند.
در ابتدای شهریورماه امسال در همایش »یاوران اشتغال و خودکفایی« 
که با حضور رئیس و اعضای هیات امنای کمیته امــداد، مدیران بانک 
مرکزی و مقامات شــبکه بانکی برگزار شد، ســیدمرتضی بختیاری از 

محمد شیخ حسینی سرپرست بانک توسعه تعاون تقدیر به عمل آورد.

 
 معاون فناوری اطلاعات بانک شهر عنوان کرد 

ارائهتسهیلاتخردبهشهروندانبدونحضور
درشعببانکشهرممکنمیشود

معاون فناوری اطلاعات بانک شــهر با بیان اینکه تســهیل دسترسی 
مشــتریان به خدمات بانکی را به صورت ویژه و مســتمر پیگیری می 
کنیم، گفت: به عنوان بانکی نوآور در شــبکه بانکی کشــور، هم اکنون 
کاربــردی ترین خدمــات بانکی را به واســطه همراه شــهر پلاس به 

مشتریان ارائه می دهیم.
حســام حبیب اله با اشــاره به برگزاری همایش هلدینگ های فناوری 
اطلاعات بانک های دولتــی و خصوصی که به میزبانی بانک شــهر و با 
حضور دکتر محرمیان معاون فناوری های نویــن بانک مرکزی برگزار 
شــد؛ گفت: امروز خدمت رســانی بر پایه فناوری اطلاعات خواســت 

مشتریان شبکه بانکی است.
حبیب اله با بیان اینکه در این همایــش تبیین نقش فناوری های نوین 
در پیشــبرد اهداف بانکداری نوین و خدمات رســانی بــه هموطنان 
پرداخته شــد، تصریح کرد: رفع دغدغه های مشترک و کمک به ارتقاء 
سطح همکاری ها با هدف خدمت رسانی بهتر به شهروندان مورد تاکید 

هلدینگ های فناوری اطلاعات بانک های دولتی و خصوصی است.
وی با تاکید بر اینکه معتقدیم خدمات رسانی هلدینگ های فناوری به 
بانک ها نیز می بایســت ارتقا یابد، تاکید کرد: همچنین باید از ظرفیت 
های این هلدینگ ها در به ســرانجام رســاندن ابرپــروژه های حوزه 
فناوری اطلاعات، همانند:شهرهوشمند که بانک شهر قدم های مهم و 

تاثیرگذاری را در تحقق آن برداشته است؛ استفاده کرد.
معاون فناوری اطلاعات بانک شهر در ادامه به پیشرفت های روزافزون 
و توسعه خدمات فناورانه خدمات این بانک اشاره کرد و گفت: معتقدیم 
بانکداری و ارائه خدمات بدون توجه به حوزه فناوری اطلاعات محکوم 
به شکست است؛ برهمین اساس توســعه محصولات در این حوزه را به 

صورت جدی در دستور کار قرار داده ایم.
حبیب اله با بیــان اینکه همراه شــهر پلاس با طراحی کاربر پســند و 
بهره گرفتن از انتظارات و ســلیقه های متفاوت مشتریان شبکه بانکی 
طراحی و ارائه شــده است، تصریح کرد: مشــتریان با افتتاح حساب به 
کمک این نرم افزار و عدم حضور در شــعب بانک شــهر؛ مــی توانند از 
کاربردی ترین خدمات بانکی در تمامی ســاعات شــبانه روز بهره مند 

شوند.
معاون فناوری اطلاعات بانک شــهر با بیان اینکه ارائه تسهیلات خرد 
به شهروندان بدون حضور در شــعب این بانک در آینده نزدیک ممکن 
خواهد شد،خاطرنشان کرد: محیط امن و ساده، چابکی و سرعت عمل 
بالا، تنــوع و کیفیت بالای خدمات ارائه شــده در این نــرم افزار؛ باعث 
محبوبیت بیش از پیش و تمایز آن با ســایر نرم افزار های بانکی شــده 

است.

معرفیخدماتبانکساماندرنمایشگاه
بینالمللیایرانفارما 

هفتمیــن نمایشــگاه بین المللی ایــران فارما، به عنــوان بزرگ ترین 
گردهمایی بین ا  لمللی فعالان حوزه دارو و صنایع وابسته با حضور فعال 

بانک سامان در محل مصلا تهران برگزار می شود.
بانک سامان با گســتره متنوعی از خدمات و محصولات در حوزه های 
گوناگون و برنامه جدی بــرای حمایت از فعالان بخــش دارو و صنایع 
وابسته در حوزه خدمات ریالی، ارزی و اعتباری با کادری کامل متشکل 
از مدیران ارشد، میانی و کارشناسان متخصص در این نمایشگاه حضور 

خواهد داشت.
بر اســاس این گزارش، بانک سامان که به واســطه خدمات گسترده و 
کامل خود در ســال های گذشته به انتخاب اول شــرکت های تولیدی 
و صنعتی به ویژه در حوزه غذا و دارو و صنایع وابســته تبدیل  شــده، در 
مدت برگزاری این رویداد با برگزاری جلسات و ملاقات حضوری آخرین 
خدمات و امکانات خــود را در اختیار این حوزه اقتصادی کشــور قرار 
خواهد داد. گفتنی اســت، این نمایشــگاه از ۱٨ لغایت ٢۰ مهر ۱۴۰۱ 
در محل نمایشــگاه بین المللی تهران برگزار خواهد شد و علاقه مندان 
می توانند با حضور در غرفه بانک ســامان در شبستان اصلی غرفه ۱۵٣ 

مشاوره های فنی لازم درزمینه خدمات مالی و بانکی را دریافت کنند.
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مشاهدات نشان می دهد

بانکهابرایوامدادنهمچنانمعدلحساب
میخواهند!

خریدار  در حالیکه رئیس شــورای هماهنگی 
بانک هــای دولتــی می گویــد بــرای پرداخت 
تسهیلات خرد، شرط بررســی میانگین یا معدل 
مانده حساب نداریم، مشــاهدات از بانک ها نشان 
می دهد که ملاک اصلی بــرای وام دهی همچنان 

بررسی معدل حساب متقاضیان است.
 وام گرفتن از بانک ها هفت خوان رســتم است که 
با شــروط عجیب و خارج از مفــاد قانونی هر روز 

سخت تر می شود. 
این روزهــا نیز به هــر بانکی بــرای دریافت وام 
مراجعه می شود، به جز طرح های مخصوص به هر 
بانک برای وام دهی، با این پاسخ از سوی بانکی ها 
مواجه می شویم که برای پرداخت تسهیلات باید 
معدل یا میانگین حساب شــما بررسی شود؛ در 
صــورت برخــورداری از میانگین قابــل قبول، 

می توانید وام بگیرید.
آنطور که بانکی ها می گوینــد این میانگین مانده 

حساب در بازه شش ماهه بررسی می شود و سقف 
تسهیلات دهی از این طریق ٢۰۰ میلیون تومان 
است که هر چه پول بیشتری در حساب متقاضی 
در طول شش ماه مانده باشد، مبلغ وام نیز بیشتر 

خواهد شد.
جدا از مشاهدات و بررســی های میدانی از شعب 
بانک ها دربــاره تســهیلات دهی، بســیاری از 
متقاضیان وام بانکی در تماس با خبرگزاری ایسنا 
نسبت به بررسی میانگین حساب برای پرداخت 
تســهیلات گلایه داشــته و می گوینــد بانک ها 
همچنان بر اساس میانگین موجودی حساب، وام 

می دهند.
علاوه بر این، بانک ها در روزهای آغازین پرداخت 
وام بدون ضامن نیــز اعلام می کردنــد که برای 
دریافت وام بــدون ضامن بایــد میانگین مانده 
حساب متقاضی در بازه شش ماهه حداقل پنج تا 
٢۰ میلیون تومان باشد که این موضوع با واکنش 

وزیر اقتصاد مبنی بر برخورد با بانک ها مواجه شد.
این در حالی اســت که پیش از ایــن، محمدرضا 
فرزین - رئیس شــورای هماهنگــی بانک های 
دولتی و نیمــه دولتی - اعلام کــرده بود که برای 
پرداخت تســهیلات خرد، متقاضیان فقط لازم 
اســت در بانک مربوطه حســاب باز کنند و شرط 

داشتن میانگین مانده حساب نداریم.
همچنین، رئیــس جمهور بارها بر آســان کردن 
روند پرداخت تســهیلات خرد به مــردم تاکید 
کرده و قرار شــده پرداخت تســهیلات خرد در 
نظــام بانکی مبتنی بــر اعتبارســنجی و متنوع 
سازی وثایق باشــد که بدین منظور بانک مرکزی 
هم بخشــنامه ای به بانک ها ابلاغ کرده که در آن 
نزدیک به ۱۵ وثیقه قابل قبول برای یک وام ٢۰۰ 
میلیونی اعلام شده اســت اما اینکه هنوز برخی 
بانک ها برای ارائه وام معدل حســاب می خواهند 

جای سوال است.

صادرات

 در حکمی از ســوی ســیدضیاء 
ایمانی، مدیرعامل بانک صادرات 
ایران، میثــم مرادی نیا به عنوان 
سرپرست اداره کل روابط عمومی 
این بانک منصوب شد.به گزارش 
صدای بــورس ، در مراســمی با 
حضور مهدی محمدی، مشــاور 
وزیر و رئیس مرکز روابط عمومی 
امــور  وزارت  اطلاع رســانی  و 
اقتصــادی و دارایــی و منصــور 
شیخ الاسلامی، مدیر امور حوزه 
مدیریــت و ارتباطــات بانــک 
صادرات ایران، حکــم مدیریت 
جدیــد اداره کل روابط عمومی 
بانک صــادرات ایران بــه میثم 

مرادی نیا اعطا شد.
رئیــس مرکــز روابط عمومی و 

وزارت  اطلاع رســانی 
امور اقتصادی و دارایی 
در این مراسم گفت: با 
استقرار دولت سیزدهم 
برخی نگاه ها در حوزه 
اقتصادی بــا تغییرات 
جدی همراه اســت و 

تلاش بیشــتری برای رســیدن 
به اهداف متعالــی اقتصادی در 
حال انجام اســت و از این رو باید 
با ارائه پیام های امیدوارکننده از 
تلاش های دولت مردمی حمایت 

کنیم.
مهدی محمدی گفت: مجموعه 
وزارت امور اقتصــادی و دارایی با 
داشتن ٣۰ سازمان زیر مجموعه، 
یک ابر وزارت خانــه با یک برنامه 

مشــخص اســت که 
راهبرد روشــنی را در 
حــوزه مســائل پولی، 
مالیــات،  بانکــی، 
 ، ی ز صی ســا خصو
بازار ســرمایه و ســایر 
مجموعه هــا  زیــر 
دنبال می کنــد و در کوتاه مدت، 
میان مــدت و بلندمدت به دنبال 

نتایج مشخصی است.
وی افزود: در حوزه روابط عمومی 
هر فــرد یــک ظرفیــت بالقوه 
برای ارتقای گفتمــان و جایگاه 
سازمان دارد و می تواند به تنهایی 
ارتباطات یک ســازمان را تحت 
تاثیر قــرار دهد، از ایــن رو باید 
ظرفیت ها را به اشتراک گذاشت 

و تلاش کنیــم تا بــرای بازتاب 
مطلوب زحمات انجام شــده در 
حوزه اقتصــاد به مــردم تمامی 
ظرفیت های غیرفعــال را فعال 

کنیم.
به گزارش بازار,مدیر امور حوزه 
مدیریــت و ارتباطــات بانــک 
صادرات ایران نیز در این مراسم 
بــا بیــان راهبردهــای آینده 
صادرات  بانــک  روابط عمومی 
ایران بــه تشــریح برنامه های 
انجام شــده و پیــش رو در این 
زمینه پرداخت و افزود: ساختار 
بانــک  روابط عمومــی  اداری 
صادرات ایران با نگاه تحول گرا 
بــا تغییــرات جدیــدی همراه 

خواهد بود.

مدیرروابطعمومیبانکصادراتمنصوبشد

شعبهبانک


